
Ruški splav
Občina Ruše, CEZAM in 

Turistično društvo Maribor  
so s skupnimi močmi  
poskrbeli za obuditev 
splavarjenja v Rušah.

Z avtobusom 
na Pohorje

Nova avtobusna linija za 
pohodnike in kolesarje na relaciji 
Ruše-Areh-Bellevue-Botanični  

vrt-Bellevue-Areh-Ruše.

Nejc Plohl
Študent psihologije iz Ruš 
je prejemnik nagrade za 

najboljšega študenta  
Univerze v Mariboru v 

študijskem letu 2017/2018.
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UVODNIK
V drugi polovici junija smo lahko bili priča
KURSŠLUSU, študentski prireditvi Kluba
študentov Ruš, Selnice ob Dravi in Lovrenca
na Pohorju, ki predstavlja začetek poletnega
festivalskega dogajanja v naši občini. Festivalsko
dogajanje bo sicer svoj vrhunec doživelo konec
avgusta z našim največjim festivalom – Letnim
odrom. Podrobnosti o programu in vseh
prireditvah v okviru tega festivala bomo objavili v
naslednji številki Ruških novic. Del časa do takrat
boste zelo verjetno izkoristili za zaslužen dopust,
ki ga lahko sedaj brezskrbno preživite tudi na
Pohorju, kamor se lahko med vikendi in prazniki
po novem iz Ruš odpeljete kar z avtobusom. Med

drugimi novicami v tej številki si preberite še
intervju z Nejcem Plohlom, najboljšim študentom
Univerze v Mariboru, pa podrobnosti o novem
splavu v naši občini, o prejemnikih občinskih
nagrad, o skrbi za starejše občane, o kakovosti
zraka v Rušah, o uspehih NK Pohorje, o projektu
sončnih ur v našem mestu ter spoznajte prvega
častnega gimnastičnega sodnika v Sloveniji.

V kolikor imate kakršnakoli vprašanja, 
predloge, namige, kritike ali vsebino, ki bi jo želeli 
objaviti v Ruških novicah, nam pišite na znani 
naslov – ruske.novice@ruse.si.

Uroš Majcenovič
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Grafično oblikovanje: DTP, Boštjan 
Krajnc s.p.
Naklada: 3000 izvodov 
Tisk: KTN d. o. o.
Fotografija na naslovnici: Uroš 
Majcenovič
Glasilo je vpisano v razvid medijev pri 
Ministrstvu za kulturo RS pod zaporedno številko 
392. Pisma bralcev, članke, fotografije, oglase ter 
vse druge prispevke sprejemamo do 30. 7. 2018, 
in sicer na naslov ruske.novice@ruse.si.
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Z avtobusom na 
Pohorje
Med vikendi in prazniki bo na 
relaciji Ruše-Areh-Bellevue-
Botanični vrt vozil avtobus s 
prikolico za pohodnike in kolesarje.

8
Oživljena tradicija 
splavarjenja
Z izgradnjo splava je obujena 
pomembna tradicija, hkrati pa splav 
predstavlja popestritev ponudbe na 
novo obujeni reki Dravi.
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Nejc Plohl
Študent psihologije iz Ruš 
je prejemnik nagrade za 
najboljšega študenta Univerze 
v Mariboru v študijskem letu 
2017/2018.
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   �Svečana�seja�občinskega�sveta�ob�
občinskem�prazniku�ter�podelitev�
priznanj�zaslužnim�občanom.

   Gradnja�kolesarske�poti�med�
Rušami�in�Mariborom.

   Urejanje�postajališča�za�avtodome�
v�Rušah.

   Montaža�vstopnega�podesta�za�
čolne�na�reki�Dravi.�

   Gradnja�splava�na�reki�Dravi.
   Gradnja�kolesarskega�poligona�v�

Matavškovi�ulici.
   Priprava�obnove�Doma�kulture�v�

Rušah.
   Priprave�obnove�vežice�na�

pokopališču�v�Rušah.
   Priprava��ureditve�trga�pred�

Domom�kulture�v�Bistrici�ob�
Dravi.�

   Predstavitev�zaključenega�
projekta�Postavitev�sončnih�
ur�v�sodelovanju�s�Fakulteto�

za�gradbeništvo,�prometno�
inženirstvo�in�arhitekturo�
Univerze�v�Mariboru.

   Izvajanja�programa�
Večgeneracijskega�centra�Štajerske�
v�Rušah,�katerega�partner�in�
sofinancer�je�Občina�Ruše.

IZZA OBČINSKIH VRAT

Obnova Doma kulture v Rušah 
in trga pred Domom kulture 
Bistrica ob Dravi.

UKREPI MESECA
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Toliko dni bo letos 
trajal festival Letni  
oder Ruše.

ŠTEVILKA MESECA

IZJAVA MESECA

DUŠAN LAHE, DIREKTOR OBČINSKE UPRAVE 

»Na 6-kilometrskem delu 
Dravske kolesarske poti je bilo 
potrebno prestaviti nekaj kablov, 
ki so del železniške in električne 
infrastrukture. Investitor del 
kolesarske poti, v skupni vrednosti 
nekaj več kot 900 tisoč evrov, je 
sicer Direkcija za infrastrukturo, 
medtem ko je Občina Ruše 
poskrbela za dokumentacijo 
in urejanje razmerij z lastniki 
zemljišč. Po novi Ruški kolesarski 
poti kljub temu do prihodnje 
pomladi še ne bo mogoč dostop 
do Limbuša. Preostanek kolesarske 
poti, ki poteka po mariborski 
občini, je namreč v fazi projektne 
dokumentacije, ki pa je že na 
Direkciji za infrastrukturo.«

NAPOVED MESECA
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Položeni prvi metri 
asfalta na ruški 
kolesarski poti
OR

Gradbeno�podjetje�Komunala
Slovenske�gorice,�ki�gradi
Ruško�kolesarsko�pot,�je
konec�junija�v�Rušah�položilo
prve�metre�asfalta�na�novi

kolesarski�poti.�Kolesarska
pot�na�asfaltiranih�odsekih�še
ni�primerna�za�uporabo,�saj�je
potrebno�nanesti�še�zgornji�sloj
asfalta.�



VOZNI RED linije Ruše–Areh–Bellevue–Botanični vrt

VOZNI RED linije Botanični vrt–Hoče–Bellevue–Areh–Ruše

Vozni red velja od 16. 6. do 2. 9. 2018. Linija obratuje ob sobotah, nedeljah in praznikih.

POSTAJALIŠČA km 1 2 3 4 5
1 Ruše 0 07:30 09:30 11:30 14:30 16:30
2 Martnica 5 00:11 07:41 09:41 11:41 14:41 16:41
3 Koča Cojzarica 11 00:18 07:59 09:59 11:59 14:59 16:59
4 Koča Cojza 13 00:06 08:05 10:05 12:05 15:05 17:05
5 Areh 14 00:03 08:08 10:08 12:08 15:08 17:08
6 Areh na Pohorju Šmartno K 15 00:02 08:10 10:10 12:10 15:10 17:10
7 PD Zarja K 17 00:03 08:13 10:13 12:13 15:13 17:13
8 Železničarski dom na Pohorju K 19 00:04 08:17 10:17 12:17 15:17 17:17
9 Mariborska koča K 21 00:02 08:19 10:19 12:19 15:19 17:19
10 Železnič.dom na Pohorju 24 00:02 08:21 10:21 12:21 15:21 17:21
11 Hotel Bellevue Pohorje 24 00:02 08:23 10:23 12:23 15:23 17:23
14 Hotel Bellevue Pohorje 24 08:30 10:30 12:30 15:30 17:30
15 Brunarica Planika 26 00:08 08:38 10:38 12:38 15:38 17:38
16 LD Grašič 30 00:04 08:42 10:42 12:42 15:42 17:42
17 Botanični vrt 41 00:16 08:58 10:58 12:58 15:58 17:58

POSTAJALIŠČA km 1 2 3 4 5
1 Botanični vrt 0 07:50 09:50 11:50 14:50 16:50
2 Sp. Hoče šola 1 00:03 07:53 09:53 11:53 14:53 16:53
3 Zg. Hoče polje 1 00:02 07:55 09:55 11:55 14:55 16:55
4 Zg. Hoče 2 00:01 07:56 09:56 11:56 14:56 16:56
5 Reka/Hoč.P. 2 00:02 07:58 09:58 11:58 14:58 16:58
6 Polana/Sliv.P. 3 00:04 08:02 10:02 12:02 15:02 17:02
7 Hočko Pohorje g. Klinc 8 00:05 08:07 10:07 12:07 15:07 17:07
8 Hočko Pohorje g. Gale 10 00:05 08:12 10:12 12:12 15:12 17:12
9 PD Planinka Kop K 11 00:05 08:17 10:17 12:17 15:17 17:17
10 Železničarski dom na Pohorju K 13 00:02 08:19 10:19 12:19 15:19 17:19
11 Mariborska koča K 15 00:02 08:21 10:21 12:21 15:21 17:21
12 Železničarski dom na Pohorju 18 00:02 08:23 10:23 12:23 15:23 17:23
13 Hotel Bellevue Pohorje 20 00:02 08:25 10:25 12:25 15:25 17:25
11 Hotel Bellevue Pohorje 20 08:30 10:30 12:30 15:30 17:30
12 Železnič.dom na Pohorju 22 00:02 08:32 10:32 12:32 15:32 17:32
13 Mariborska koča K 25 00:02 08:34 10:34 12:34 15:34 17:34
14 Železničarski dom na Pohorju K 27 00:02 08:36 10:36 12:36 15:36 17:36
15 PD Zarja K 29 00:04 08:40 10:40 12:40 15:40 17:40
16 Areh na Pohorju Šmartno K 31 00:03 08:43 10:43 12:43 15:43 17:43
17 Areh 32 00:02 08:45 10:45 12:45 15:45 17:45
18 Koča Cojza 33 00:03 08:48 10:48 12:48 15:48 17:48
19 Koča Cojzarica 35 00:06 08:54 10:54 12:54 15:54 17:54
20 Martnica 41 00:18 09:12 11:12 13:12 16:12 18:12
21 Ruše 46 00:11 09:23 11:23 13:23 16:23 18:23
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Podjetje Marprom v poletni 
sezoni ob finančni podpori 
Občine Ruše in Občine Hoče-
Slivnica organizira dve posebni 
avtobusni liniji na območju 
Pohorja: eno na relaciji Ruše–
Areh–Bellevue–Botanični vrt 
in drugo Botanični vrt–Hoče–
Bellevue–Areh–Ruše. Na obeh 
bo manjši avtobus, opremljen 
s prikolico za kolesa, med 16. 
junijem in 2. septembrom 
vozil ob sobotah, nedeljah in 
praznikih, ko bo dnevno opravil 

OR

Z avtobusom na Pohorje
Med vikendi in prazniki bo na relaciji Ruše-Areh-Bellevue-Botanični vrt-Bellevue-Areh- 
Ruše vozil avtobus s prikolico za pohodnike in kolesarje.

»Podjetje Marprom ob 
finančni podpori Občine 
Ruše in Občine Hoče-
Slivnica organizira dve 
posebni avtobusni liniji 
na območju Pohorja.«

NAPOVEDNIK AKTIVNOSTI GASILSKIH DRUŠTEV OBČINE RUŠE 
ZA MESEC JULIJ IN AVGUST

Poraz ni najhujša oblika 
neuspeha. Resničen 
neuspeh je, če sploh ne 
poskusimo.

MISEL MESECA   �Vsako�nedeljo�čiščenje�opreme�in�
gasilskih�vozil�ter�urejanje�gasilskih�
domov.

   �Sodelovanje�pri�prireditvah�ki�jih�
organizira�Občina�Ruše.

   �Začetek�pregleda�hidratnega�omrežja�v�

Občini�Ruše.

   �Začetek�vaj�za�gasilsko�tekmovanje�GZ�
Ruše.

   �Sodelovanje�pri�različnih�aktivnostih�v�
Občini�Ruše.



S posebno brezplačno telefonsko številko želimo v občinski upravi biti stalno na voljo 
občanom, hitro urediti potrebno ter tako dvigniti kvaliteto bivanja v Občini Ruše. 

V ČASU URADNIH UR OBČINSKE UPRAVE VAM BOMO NA VOLJO NEPOSREDNO, 
IZVEN DELOVNEGA ČASA PA PREKO AVTOMATSKEGA ODZIVNIKA.

SERVIS OBČANOM

080 23 07
PRIDOBITE INFORMACIJE, OBVESTITE NAS O OKVARAH, 
PODAJTE PREDLOGE ZA IZBOLJŠANJE BIVANJA.
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5 voženj. Vozni red za omenjeni 
liniji, ki imata vmesne postaje 
tudi pri več znanih turističnih 
točkah na Pohorju, je dostopen 
na povezavi www.marprom.si/
vozni-redi/. Cena enosmerne 

Kot smo v Ruških novicah že pisali, je novost letošnjega leta 
tudi brezplačen prevoz za tiste potnike na relaciji Maribor-
Ruše-Lovrenc na Pohorju, ki potujejo na avtobusu skupaj 
s svojim kolesom. Med Občino Ruše in Arrivo Štajerska je 
namreč sklenjen Dogovor o financiranju vozovnic za kolesarje 
in prevoz njihovih koles. Dogovor velja od 1. 4. do 31. 10. 2018. 
Občina v celoti subvencionira prevoz kolesa in kolesarja. Ob 
sobotah, nedeljah in praznikih so vsi avtobusi, ki vozijo na 
omenjeni relaciji opremljeni z nosilcem za prevoz koles, med 
delavniki pa tisti, ki vozijo dopoldan in predvsem popoldan.

Več na https://ruse.si/novice/brezplacen-avtobusni-prevoz-
za-kolesarje/

vozovnice za odrasle znaša 2 
evra, za otroke (6–15 let) pa 1 
evro. Poleg tega bo poleti na 
Pohorju ob nekaterih dogodkih 
vozil še poseben avtobus 
Bellevue–Areh. 

KOLESARJI BREZPLAČNO DO MARIBORA



Mariborski študentje so 
predstavili zamisli in oblikovali 
predloge celovitih rešitev 
postavitve učnega parka sončnih 
ur v Rušah in na Arehu. V 
Športnem parku Ruše bi po 
njihovi zamisli lahko nastale 
izobraževalne točke (in table), 
kjer bi sončne ure hkrati krasile 
prostor. Na Arehu predlagajo 
ureditev linijskega učnega parka.

Četudi študentje, kot je 
pojasnil vodja projekta Matej 
Mencinger iz Fakultete za 
gradbeništvo, prometno 
inženirstvo in arhitekturo, niso 
finančno ovrednotili svojih 
idej, je sam prepričan, da 
postavitev ne bi bila finančno 
prezahtevna. Ideje, ki so jih 
oblikovali študentje v treh 
delovnih skupinah, so razdelane 
do podrobnosti. »Pridobili smo 
ogromno dodatnih izkušenj in 
znanj, kar je dobra referenca za 
nas, za študij in za fakulteto,« 
je povedala študentka Fakultete 
za gradbeništvo, prometno 
inženirstvo in arhitekturo Maja 
Žalik. Študentka Fakultete za 
naravoslovje in matematiko Tanja 
Vajs je dodala, da so naredili 
dve vrsti didaktičnih gradiv, »To 
so bila internetna didaktična 
gradiva in gradiva, ki se bodo 
nahajala na tablah v samem parku 
na Arehu, v okolici Osnovne 
šole Janka Glazerja Ruše in še 
na nekaterih drugih lokacijah 
v občini Ruše. V naši skupini 
smo naredili tudi matematične 
izračune, ki so jih potem lahko 
uporabili za konstrukcijo različnih 
vodenih sončnih ur.« »Delali smo 
konkretne stvari, kot je izdelava 
načrtov osnovnih modelov 
sončnih ur. Ob tem smo se naučili 
veliko o različnih vrstah sončnih 
ur ter ugotovili, da so natančne 
in zelo uporabne. Mogoče so 
res videti primitivne, a kažejo 
točen čas,« je dodal študent 

Teja Peček, Špela Žerjal

Bodo Ruše postale mesto 
sončnih ur?

šolo Ruše ter z astronomskim 
društvom Orion iz Maribora. Kot 
so na predstavitvi v Športnem 
parku Ruše poudarili vsi partnerji 
v projektu, si niso predstavljali, 
da lahko nastane tako dovršen 
projekt. Prepričani so, da so 
izdelki dokaz učinkovitega 
sodelovanja, hkrati pa primer 
dobre prakse, po katerem 
se bodo lahko zgledovali ob 
morebitnih bodočih projektih. 
Del obstoječega, že narejenega 
projekta, bosta lahko kot podlago 
za svoje zaključno študijsko 
delo izkoristila dva študenta 
Višje strokovne šole za lesarstvo 
in oblikovanje materialov. 
Naredila naj bi eno izmed 
večjih (predlaganih) sončnih ur 
ter nekaj manjših, ki bi lahko 

Matjaž Majcen iz Fakultete 
za gradbeništvo, prometno 
inženirstvo in arhitekturo.

Oblikovali so načrte, predvideli 
dimenzije, postavitev, pripravili 
so celo pedagoško in didaktično 
gradivo v digitalni ter »klasični 
šolski obliki«. Na šolskem 
igrišču pri OŠ Janka Glazerja so 
denimo že narisali dve sončni 
uri ter učence naučili kako se ju 
uporablja.

Dokaz učinkovitosti 
sodelovanja
V sklopu projekta Učni park 
»Sonce« v občini Ruše so 
študentje in mentorji Univerze 
v Mariboru sodelovali z Občino 
Ruše, OŠ Janka Glazerja Ruše, 
Gimnazijo in srednjo kemijsko 

služile kot spominki za turiste 
ali protokolarna darila gostom 
Občine Ruše, če bi se slednja 
odločila za realizacijo postavitve 
učnega parka. »To bi bila velika 
pridobitev za Ruše, sploh 
zaradi kolesarske steze in zaradi 
prihodnjih gostov športnikov 
in rekreativcev, ki so običajno 
zahtevnejši turisti in jih marsikaj 
zanima. Te sončne ure lahko 
postanejo nek simbol Ruš, lahko 
postanemo mesto sončnih ur,« je 
dejala Zdenka Steblovnik Župan, 
podžupanja občine Ruše.

Učni park »Sonce« v občini 
Ruše se izvaja na podlagi 
javnega razpisa »Projektno delo 
z negospodarskim in neprofitnim 
sektorjem – v sklopu programa 
ŠIPK – »Študentski Inovativni 
projekti za družbeno korist 2016 
– 2018« (v okviru Operativnega 
programa za izvajanje Evropske 
kohezijske politike v obdobju 
2014 – 2020). 
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INFORMACIJE 
Več o projektu si lahko 
preberete na spletni strani 
Občine Ruše https://ruse.si/
za-obiskovalce/soncne-ure/.



MARIBOR 
T: 02/ 252 68 01

RAČE 
T: 02/ 620 84 65

LENART 
T: 02/ 620 44 23

RUŠE 
Trg vstaje 8 
2342 Ruše

T: 02/ 620 08 04
E: info@auer-optika.si
I: www.auer-optika.si

Odpiralni čas: 
pon.—pet.: 9.00—18.00
sob.: 9.00—12.00

AUER PTIKA
MARIBOR | RUŠE | RAČE | LENART

AUER PTIKA RUŠE

LOKALNO JE ODLIČNO *****
* STROKOVNE INFORMACIJE

* ŠIROKA PONUDBA in PRAVA CENA

* BREZPLAČNA POPRAVILA in ČIŠČENJE OČAL

* USTREŽLJIVOST, ZANESLJIVOST,  
LASTNA OPTIČNA DELAVNICA

* VRHUNSKO IZVEDENI PREGLEDI ZA  
PREDPIS OČAL IN KONTAKTNIH LEČ

Družinsko podjetje s tradicijo od leta 1996

Odlično opravljen pregled za očala ali leče v Auer optiki Ruše 
razumemo kot osnovo svojega dela, zato tudi jamčimo za 
izmerjeno dioptrijo.

PREGLEDE OPRAVLJA:
Simon Trpin, dr. med. specialist 
oftalmolog

NAROČILA NA PREGLEDE 
sprejemamo vsak dan na 
telefonsko številko 02/620 08 04 oz. 
na e-naslov info@auer-optika.si.

NOVOST pri plačilih: 
DO PET OBROKOV BREZ OBRESTI!
Potrebujete le osebno izkaznico  
in davčno številko.



Občina Ruše, Javni zavod CEZAM in 
Turistično društvo Maribor so s skupnimi 
močmi poskrbeli za obuditev zelo pomembne 
zgodovinske tradicije in popestritev ponudbe 
novo obujene reke Drave z izgradnjo splava. 
Le-ta bo na 18-kilometrskem odseku med 
HE Fala in HE Mariborski otok od naslednje 
sezone skrbel za posebna doživetja na Dravi.

www.ruse.si www.ruse.si8 / RUŠKE NOVICE / JULIJ 2018

LOKALNE NOVICE

V občini Ruše 
ponovno 
oživili tradicijo 
splavarjenja 
na reki Dravi

Stanko Zorec in CEZAM

Reka Drava je bila pomembna 
prometnica že v rimskih 
časih. Najstarejšo pričevanje o 
splavarjenju na Dravi sega v leto 
1280. V letih 1371/72 se omenja 
splavarstvo, ki je bilo namenjeno 
predvsem transportu lesa. Od 18. 
do druge polovice 19. stoletja je z 
industrializacijo Pohorja prišlo do 
velikega izkoriščanja lesa in lesna 
trgovina je cvetela kot še nikoli 
prej. V lesni industriji so sodelovala 
gospostva z obsežnimi gozdnimi 
površinami, zaposlenih pa je bilo 
več kot 200 splavarjev. Sprva so 
za prevoz tovora uporabljali šajke, 
trdo grajena plovila, dolga okoli 
20 metrov. Na njih je bilo možno 
tovoriti do 60 kubičnih metrov 
lesa, služile pa so tudi  za prevoz 
sadja, čreslovine in iz Labota na 
Koroškem tudi kremenčev pesek 
za pohorske glažute. Šajke so 
izdelovali predvsem v Vuzenici, 
Vuhredu, Dravogradu in Libeličah. 
Splav je nadomestil šajko v 
vodnem prometu predvsem zaradi 
novega načina vezave splavov, ki 
je omogočil hitrejšo nakladanje in 
prevoz večjih količin lesa (največ 
tudi do 130 kubičnih metrov). 

Splav je bil dolg približno 33 
metrov in širok 6 metrov. Imenoval 
se je »taljanček« po italjanskih 
gozdarjih in splavarjih, ki so v 20. 
stoletju skupaj s trgovci prišli iz 
Krajnskega v Dravsko dolino in 
začeli vezati splave na svoj način.

Splave so od Libelič do 
Maribora sestavljali v 60. 
pristaniščih. Letno se je s splavi 
prepeljalo v Podravino, Banat 
in Srem okoli 100.000 kubičnih 
metrov lesa, med obema vojnama 
pa je skozi mesto Maribor na leto 
preplulo kar 1000 do 1500 takšnih 
splavov. V tej dejavnosti je bilo 
zaposlenih več kot 700 splavarjev 
ali »flosarjev«, ki so bili v glavnem 
iz dravske doline. Ker je postalo 
splavarjenje močan gospodarski 
dejavnik, ga graditelji elektrarne 
Fala niso mogli spregledati in 
so bili pri gradnji elektrarne 
prisiljeni vgraditi zgodovinsko zelo 
pomemben kanal za spust splavov. 
Ob izgradnji naslednje elektrarne 
Mariborski otok po drugi svetovni 
vojni, je bilo splavarjenje po Dravi 
dokončno onemogočeno.

Da tradicija splavarstva na 
reki Dravi ne bi izumrla in da bi 
se nadaljevala tudi pri mlajših 
generacijah že dalj časa skrbi 
Turistično društvo Maribor s 

svojimi dravskimi flosarji, ki v 
povezovanju s Lesarsko šolo 
Maribor še danes sestavljajo 
ali obnavljajo splave po 
originalnih načrtih. Pri izgradnji 
splava v Rušah je Občina Ruše 
priskrbela material, strokovnjaki 
in prostovoljci iz Turističnega 
društva Maribor pa so poskrbeli 
za načrte ter izdelavo splava. 
Projekt je koordiniral Marko 
Ozim iz Javnega zavoda CEZAM, 
pri tem pa so pomagali sodelavci 
in sodelavke CEZAM-a, Občine 
Ruše in režijskega obrata ter 
seveda nepogrešljivi prostovoljci 
Turističnega društva Maribor 
oziroma dravski flosarji, ki so 
opravili večino dela.

Plovni objekt je dolg 24 metrov, 
širok 6 metrov, vanj pa je vgrajenih 
40 kubičnih metrov rezanega lesa. 
Tako opremljen lahko sprejme 
tudi do 100 potnikov. Občina 

Ruše pravkar ureja vso potrebno 
dokumentacijo za zavarovanje in 
registracijo splava ter ponovno 
uveljavitev režima plovnosti na 
reki Dravi.

Turistično društvo Maribor na 
relaciji med Koblarjevim zalivom 
in Lentom letno opravi čez 100 
turističnih voženj s splavom, kjer 
turiste iz domovine, predvsem pa 
iz tujine, seznanjajo z zgodovino 
splavarjenja na reki Dravi. Vsako 
leto izvedejo tudi turistično-
etnografsko prireditev Splavarski 
krst, kjer mladega splavarja krstijo 
v imenu Sv. Miklavža.

Dravski flosarji iz TD Maribor 
in Javni zavod CEZAM bodo s 
tem projektom poskrbeli tudi za 
pester program voženj s splavom v 
Rušah. Splav se do ureditve vseh 
potrebnih dokumentov nahaja pri 
čolnarni ob Dravi pod Športnim 
parkom Ruše. 
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Konec maja se je v Selnici ob
Dravi, ob njihovem občinskem
prazniku, odvilo gasilsko pokalno
tekmovanje. Ženska desetina 
gasilk PGD Ruše je pridno vadila 
in se urila, zato uspeh ni izostal. 

Vladka Potočnik, GČ 1. st.

Pokal odnesle ruške 
gasilke

Dosegle so 1. mesto. Domov 
pa so odnesle kar dva pokala: 
enega za uvrstitev in enega 
prehodnega. 

Občina Ruše je pripravila javni 
razpis za občane za socialno 
varstveno storitev socialnega 
servisa celodnevne povezave 
prek osebnega telefonskega 
alarma, ki bo koristniku omogočila 
samostojno in varno življenje, 
njegove svojce pa razbremenila 
vsakodnevne skrbi. Za ta namen 

OR

Celodnevne povezave prek osebnega 
telefonskega alarma za starejše občane

so v proračunu Občine Ruše 
zagotovljena sredstva za pomoč pri 
kritju stroškov storitve E-oskrba in 
sicer za največ 50 oseb v višini do 
največ 25 EUR na mesec.

Upravičenci do pomoči 
pri kritju stroškov E-oskrbe 
bodo izbrani na podlagi meril 
in kriterijev za vrednotenje 
prispelih vlog, ki so določeni v 
razpisni dokumentaciji. Na ta 
način bo lahko občina svojim 

občanom omogočila bolj varno in 
kakovostno bivanje na njihovem 
domu, s tem pa se odloži tudi 
odhod v institucionalno varstvo. 
Storitev bo koristniku omogočila 
samostojno in varno življenje, 
njegove svojce pa razbremenila 
vsakodnevne skrbi.

Kaj je E-oskrba?
E-oskrba je storitev za 
starejše, ki jim omogoča, da 
lahko v svojem domu čim dlje 
živijo kakovostno življenje, 
komunikacijski del pa jim 
omogoča, da v primeru potrebe 
pomoči, to v čim krajšem času 
tudi prejmejo. Bistveni del 
omenjene storitve, je asistenčni 
center, ki deluje 24 ur na dan.

INFORMACIJE 
Več o E-oskrbi na 
www.telekom.si/
zasebniuporabniki/
ponudba/eoskrba. Razpis 
je dosegljiv na spletni 
strani Občine Ruše: ruse.
si/za-podjetnike/javni-
razpisiin-narocila/, rok za 
prijavo je 13. 7. 2018 do 12h.

Nadzorovana oseba, pri čemer je 
njena zasebnost varovana, lahko 
s pritiskom na tipko naprave ali 
na tipko zapestnice (obeska), ki jo 
ima ves čas pri sebi, sproži klic na 
pomoč. Pomagata pa že tudi nasvet, 
ali pogovor z nekom, če želite. 
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Zaslužni Rušani in Rušanke 
prejeli priznanja in 
spominske plakete

Teja Peček, Špela Žerjal

Tistim, ki so s svojim prostovoljnim 
delom ali aktivnostmi na področju 
kulture, športa in družabnega 
življenja v lokalni skupnosti Ruše 
dvigovali kakovost življenja, 
so v Domu kulture podelili 
priznanja in spominske plakete. 
Letos je bilo skupaj izbranih 9 
nagrajencev – 5 posameznikov, 
ki so prejeli županova priznanja 
in 3 posamezniki ter eno lokalno 
društvo, ki so prejeli spominske 
plakete Občine Ruše.

»Mislim, da je to eno izmed 
najljubših priznanj, ki sem jih 
prejel, saj prihaja iz okolja, kjer 
živim in delam. Da je nekdo opazil 
moje delo, pomeni zame veliko 
čast in veselje,« je svoje občutke 
opisal Stanko Zorec, prejemnik 
županovega priznanja. Marija Flis, 
v domačem okolju znana tudi kot 
Foto Marija, ki je prav tako prejela 
spominsko plaketo, je povedala, 

»Ta nagrada mi pomeni zelo veliko, 
hkrati me opominja na lepo število 
let, katera opravljam svoje delo 
in ki se jih sploh ne zavedam, ne 
čutim. Vesela sem nagrade, ki 
je zagotovo neka vzpodbuda za 
nadalje.« Anita Polak, predsednica 
KUD-a Svoboda Bistrica ob Dravi, 
ki je prejelo spominsko plaketo, 
je povedala, da jim priznanje 
pomeni pohvalo za dobro delo in 
vzpodbudo za naprej. »Za naše 
društvo ima ta nagrada izredno 
velik pomena, saj so člani društva 
zadnjih dvajsetih letih izjemno 
napredovali, ustanovili smo tudi 
dodatne sekcije. Še enkrat iskreno 
čestitam vsem mentorjem, vsem 
vodjem skupin in vsem članom 
društva za njihovo srčno in željno 
delo ter ustvarjanje,« je povedala 
Polakova. Spominsko plaketo 
je prejel tudi Jože Urleb, častni 
predsednik PGD Bistrica ob Dravi, 
ki je ob prejemu plakete povedal, 
»Najprej bi se rad zahvalil Občini 
Ruše, saj mi prejeta plaketa za 

dolgoletno delo v gasilstvu in za 
vodenje društva PGD Bistrica ob 
Dravi pomeni zelo veliko. Ob tej 
priložnosti se tudi zahvaljujem 
predlagatelju.«

Priznanja župana so prejeli 
še Jožica Ivšek za skrb za 
lepši, urejen ter prijaznejši kraj 
Bistrica ob Dravi, Žiga Pečnik 
za izjemne športne dosežke v 
kikboksu (verzije K-1), Jožica 
Vehovar za 30-letno vsestransko 
in nesebično humanitarno delo 
v Krajevni organizaciji Rdečega 
križa in Lidija Valenčak za več kot 
10-letno aktivno delo v planinski 
organizaciji. Spominsko plaketo 
ob svojem petinosemdesetem 
življenjskem jubileju pa si je ob že 
videnih prislužil tudi Albert Štöger 
za 70-letno predanost gasilstvu.

Župan Uroš Razpet je po 
podelitvah nagrajence označil za 
ljudi, ki so srce kraja. »Brez teh ljudi 
v resnici v našem kraju ne bi bilo 
nič. Tudi vsa naša infrastruktura, vsi 
ti projekti in gradnje ne pomenijo 
nič, če pri tem nimaš ljudi, ki skrbijo 

za družabno življenje, za dogajanje, 
za spremljanje, za vodenje. Večino 
stvari v lokalnih okoljih se vodi 
prostovoljno, za to ni plačil in za 
to človek potrebuje neko posebno 
energijo. Ljudje s takšno energijo 
so tisti, ki sem jim neizmerno 
hvaležen, zato sem vesel, da sem 
jim lahko podelil ta priznanja,« 
je dejal Razpet. Slavnostna seja 
pa ni samo trenutek za zahvalo 
občanom, ampak tudi trenutek za 
pregled dela občine. »Zagotovo je 
eden največjih zalogajev našega 
dela kolesarska pot, za katero 
smo ob velikem posluhu države 
dobili financiranje in ki jo bomo 
tudi izvedli do konca, kljub vsem 
zapletom, ki pri tem projektu 
nastajajo. V jeseni bomo odprli tudi 
kolesarski park, ki bo prav tako 
zelo zanimiva pridobitev za Ruše. 
Poudaril bi rad, da sem ponosen 
na ekipo, ki vodi in koordinira 
naše delo. Noben župan na svetu 
ne more napraviti nič, če mu pri 
tem ne pomaga dobra ekipa,« je še 
dodal Razpet. 
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Na Letnem odru Ruše se je znova 
odvil pravi Kursšlus, ki so ga 
organizatorji priredili že peto leto 
zapored. V objem mogočnih smrek 
ob vznožju Pohorja so na prizorišče, 
ki so ga v decembrskem orkanskem 
neurju močno poškodovala podrta 
drevesa, znova privabili znana 
imena. V treh dneh dogajanja ste 
lahko postali del športa, kulinarike 
in zabave. Letos se je dogajanje 
začelo z Večerom prvakov v 
kikboksu in boksu, nadaljevalo se 
je z nastopom domačina Matjaža 
Javšnika in s koncertom zasedbe 
S.A.R.S. V sklopu festivala so 
organizatorji poskrbeli tudi za 

Teja Peček

KURSŠLUS tudi letos odprl vrata 
v poletno dogajanje v Rušah

je bila prva vrsta, sem pomislil, 
'Javšnik, če se slečeš do nagega 
in pokažeš svoj čevapčič, si boš 
nakopal sramoto za vse življenje,'« 
je povedal v delu predstave. Je 
pa zato slekel občinstvo in sicer 
z izpostavljanjem karakternih 
značilnosti, ki so jih podoživljali 
skozi humorne vložke.

Tretji večer je bil večer konce-
r tov odet v balkanske ritme. Oder 
in obiskovalce so sprva segrevali 
člani predskupin Balkan Boys in 
Yu Generacija, osrednja glasbena 
skupina večera pa so bili člani 
zasedbe S.A.R.S. »Prvič smo v 
Rušah in navdušeni smo nad odli-
čnim ambientom. Res je prelepo 
tukaj v gozdu, ka je razlog za 
dobro energijo,« je povedal 
Žarko Kovačević, pevec zasedbe 
S.A.R.S. 

spremljevalni program v paviljonu 
pred Občino Ruše, ki so jo 
poimenovali cona Chill out in katere 
namen je bilo predvsem druženje.

 Vrhunec programa so 
predstavljali trije večeri na 
letnem gledališču Pod Goroj. Prvi 
je bil Večer prvakov. »Namen 
dogodka je bila predstavitev naših 
mlajših borcev oziroma tistih, ki 
prihajajo iz disciplin na tatamiju 
v discipline v ringu, da ti borci 
dobijo pravi občutek za ring in da 
se ne obremenjujejo z zmago ali s 
porazom,« je povedal Andrej Sande 
iz KBV Sande Team. V ringu so se 
predstavili člani kluba in svetovna 
prvakinja Ema Kozin. Rušan in 
svetovni podprvak Žiga Pečnik 
je tekmovanje zaradi poškodbe 

spremljal s klopi. A je, kot pravi, 
užival tudi v vlogi gledalca.

Drugi vrhunec festivala je 
bil stand-up nastop domačina 
Matjaža Javšnika z naslovom 
Striptiz, na katerem se Javšnik 
kljub pričakovanjem nekaterih ni 
slekel. »Ko sem videl kako blizu 
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Ata, mama, teci z 
menoj, Merjasec in 
kolesarski vzpon na 
Areh
Potem, ko smo v Rušah 
spremljali tradicionalni tek 
očkov, je ta sedaj postal 
družinski tek z imenom 
Ata, mama, teci z menoj.  V 
letu, ko so obeleževali že 
9. tradicionalni tek očkov, 
so se organizatorji odločili, 
da ga razširijo na tek za vso 
družino. Osrednji namen ostaja 
večplasten: v času, ko nam 
ne ostaja veliko prostega časa 
omogočiti aktivnost, pri kateri 
sodeluje vsa družina, hkrati pa 
spodbujati gibanje na prostem. 
Najmlajši so tekli z roko v 
roko s starši, nekoliko starejši 
pa samostojno, za kar so si 
prislužili tudi medalje.

Odvil se je tudi tradicionalni 
kolesarski vzpon na Areh, s 
katerim je v Rušah vsako leto 
pred poletjem poskrbljeno 
za dober trening ob otvoritvi 
sezone. Gorsko kolesarstvo je 
med bolj priljubljenimi športi 
v Rušah, letošnjega vzpona 
se je udeležilo približno 30 
kolesarjev in kolesark. Startali 
so pri Kmetjski zadrugi, od 
koder jih je približno 13 
kilometrov dolga proga vodila 
na Areh. Četudi ni šlo za 
tekmovanje, so najhitrejšim 
podelili priznanja. Vzpon 
na Areh je bil uvod na 
mednarodno tekmovanje 
za naslov Merjasca. Gre za 
enodnevno tekmovanje, ki 
šteje za točke serije SloEnduro. 
V nedeljo, 17. junija,  so 
tekmovalci tekmovali na 
hitrostnih preizkušnjah na treh 
različnih stezah od Areha do 

Teja Peček, Špela Žerjal

Dvajseti občinski praznik 
Občine Ruše v duhu 
športa in kulture
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Ruš. Traili oziroma tekmovalne 
proge so bile tudi letos speljane 
vse do doline.

Dan športa v Rušah
Obiskovalci so lahko preizkusili 
več kot 10 vrst športnih aktivnosti 
na prostem, na igriščih, v 
Športnem parku in celo na Dravi. 
Udeleženci so se lahko pomerili 
v ulični košarki, odbojki na 
mivki, floorballu ali vožnji na 
pumptracku. Za še več poletnega 
vzdušja, so nekateri izbrali veslanje 
s kanujem ali kajakom po reki 
Dravi. Otroci in odrasli so se lotili 
še vrste drugih športov, denimo 
hitropoteznega šaha, ki ima v 
Rušah že dolgoletno tradicijo.  

V okviru Poletnega dneva 
športa je bil tudi humanitarni 
nogometni turnir. Letos so 
sodelovali nogometaši štirih ekip, 
ki so z rekreacijo pomagali zbirati 

sredstva za šolsko prehrano 
socialno ogroženih učencem 
na OŠ Janka Glazerja Ruše. 
»Sredstva zbiramo z nakazili. 
Za samo udeležbo turnirja je bil 
minimalni prispevek donacije 50 
EUR, skupaj nam je uspelo zbrati 
dovolj sredstev za približno 130 
kosil,« je povedala Mojca Potrč, 
sekretarka Športne zveze Ruše.

Medtem ko je bila na nogometu 
s humanitarnostjo posebna 
pozornost namenjena najmlajšim, 
je bila v Športnem parku na 
sporedu skupinska vadba za 
odrasle, ki jo je vodilo društvo Šola 

Je pa res, da so uspehi odlična 
motivacija za piljenje prvin in 
nastopov na najljubših orodjih.

20. srečanje veteranskih 
in upokojenskih folklornih 
skupin Slovenije
V Bistrici ob Dravi so letos 
gostili tradicionalno srečanje 
veteranskih in upokojenskih 
folklornih skupin Slovenije. 
Slednje predstavlja enega glavnih 
temeljev ohranjanja kulturne 
dediščine, poleg tega pa ples in 
glasba povezujeta udeležence in 
poglabljata prijateljstva. Bistriški 
folkloristi sicer štejejo že 60. leto 
svojega ustvarjanja, z organizacijo 
srečanja pa so letos obeležili že 
20. obletnico srečanja. A prav 
druženja kot je to, jih držijo 
pokonci, pravijo. Letos je v Bistrici 
gostovalo približno 500 plesalcev 
in plesalk iz 20. skupin. 

»Obiskovalci so lahko 
preizkusili več kot 10 
vrst športnih aktivnosti 
na prostem, na igriščih, v 
Športnem parku in celo 
na Dravi.«

zdravja. »Šola zdravja je društvo, 
ki povezuje ljudi, ki se vsako 
jutro gibajo za svoje zdravje in za 
ohranjanje zdravja. Odločili smo 
se, da svojo dejavnost predstavimo 
širši množici, saj si želimo, da bi 
se tej telovadbi pridružilo čim več 
občanov,« je povedala Dragica 
Jurše.

Gostili tri gimnastična 
tekmovanja
V Rušah je v okviru občinskega 
praznika potekalo gimnastično 
tekmovanje za pokal Ruš ter 
državno prvenstvo v gimnastiki 
za ženske in moške. Športno 
dvorano Ruše je napolnilo 
približno 350 gimnastičarjev in 
gimnastičark, ki so se potegovali 
za točke. Organizatorji pravijo, 
da pri gimnastiki ne gre zgolj za 
tekmovanje, temveč tudi za telesni 
razvoj in športno vzgojo mladih. 
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Mednarodni znanstveno - 
strokovni posvet o nadarjenih
Ladislav Pepelnik

Na OŠ Janko Glazer Ruše smo 
letos organizirali 2. Mednarodni 
znanstveno-strokovni posvet 
o nadarjenih. Posvet je potekal 
14. aprila in je bil razdeljen na 
tri dele. Na plenarnem delu 
smo prisluhnili izjemnemu 
predavanju dr. Ranka Rajovića, 
ki je predstavil pomen zgodnjega 
učenja s pomočjo metode NTC. 
Eno od njegovih predavanj si 
lahko ogledate na povezavi 
https://www.youtube.com/
watch?v=hSRmay61TYo. Mag. 
Tanja Bezič iz ZRSŠ je predstavila 
prispevek z naslovom  Inkluzivna 
šola in pospešeno napredovanje 
(akceleracija) po vzgojno-
izobraževalnem programu v OŠ  in 
SŠ, Darko Hederih pa je predstavil 
prednosti in pasti  kvizov za 
nadarjene. V znanstvenem delu 
so svoje prispevke  predstavili 
strokovnjaki s področja dela 
z nadarjenimi iz Makedonije, 
Srbije, Hrvaške, Avstrije, Poljske, 
Norveške in Slovenije.

Na okrogli mizi so se eksperti s 
področja nadarjenosti ukvarjali s 
problemom bega možganov iz držav 
zahodnega Balkana. Beg možganov 
predstavlja resen problem, ki 

ogroža ekonomije posameznih 
držav. Zaključki okro gle mize, ki 
naj bi prispevali k omejitvi bega 
možganov, so naslednji:
   povečati se mora družbena 

senzibilnost za zadovoljitev 
izobraževalnih, emocionalnih 
in drugih potreb,

   potrebno je poiskati nove 
kreativne institucionalne 
rešitve,

   vzpostaviti je potrebno sistem 
izobraževanja na vseh nivojih, 
za učinkovitejšo podporo 
nadarjenih,

   vzpostaviti je potrebno 

različne motivacijske 
mehanizme za kvalitetnejše 
delo z nadarjenimi,

   povečati je potrebno senzibilno-
st in odgovornost talentov do 
različnih družbenih institucij,

   več pozornosti je potrebno 
nameniti razvijanju pozitivne 
samopodobe in drugih osebno-
stnih karakteristik nadarjenih,

   vzpostaviti je potrebno inte-
nzivnejšo promocijo pozitivnih 
primerov in dobrih praks in

   potrebna je večja izmenjava 
mednarodnih izkušenj 
in različnih teoretičnih 
in empiričnih spoznanj z 
nadarjenimi.

Zaključki okrogle mize so 
bili posredovani pristojnim 
ministrstvom v resen razmislek 
pri reševanju te problematike.

Najštevilčnejši je bil strokovni 
del posveta, kjer je 83 praktikov 
s področja dela z nadarjenimi 
predstavilo široko paleto različnih 
pristopov dela z nadarjenimi. 
Izmenjava praktičnih primerov 
je dragocena izkušnja za vse, ki 
sistematično delajo z nadarjenimi, 
saj lahko spoznanja s posveta 
neposredno prenesejo v svojo 
prakso. Ob zaključku posveta je 
izšel zbornik prispevkov, ki je 
dostopen na www.glazer.si. 

DRŽAVNO  TEKMOVANJE  IZ  GEOGRAFIJE
Erika Germič

Letošnje državno geografsko tekmovanje, že 23. po vrsti, je 
potekalo 13. aprila na OŠ Janka Glazerja Ruše. Iz ruške OŠ se 
je na državno tekmovanje uvrstila sedmošolka Dora Kaiser. 
Tekmovalne naloge so bile razdeljene na pisni del s terenskih vaj 
s predhodnim ogledom začrtane opazovalne pokrajine, kjer so 
morali tekmovalci pokazati celostno poznavanje, razumevanje in 
uporabo geografskega znanja. Teoretični del tekmovanja pa je 
zajemal naloge, ki jih je pripravila državna tekmovalna komisija 
iz določene tematike, ki je vsako leto drugačna. Tema letošnjega 
teoretičnega dela je bila TRAJNOSTNI TURIZEM ZA RAZVOJ. 
Naloge so bile različnega tipa in na različnih taksonomskih 
ravneh. Po opravljenih testih in pregledu nalog, ki so jih opravili 
mentorji, so bili znani že prvi neuradni rezultati. Ker pa je bil 
možen še ugovor na popravljene naloge, je bilo potrebno na 
uradne rezultate počakati še nekaj dni.

Uradni rezultati pa so pokazali, da se je naša učenka DORA 
KAISER v skupini učencev 6. in 7. razredov, pod mentorstvom 
učiteljice Tjaše Bevc, uvrstila na odlično 2. mesto in prejela 
zlato priznanje. Povedala je, da se bo tovrstnega tekmovanja v 
prihodnjih letih še udeležila, mi pa ji za ta uspeh iskreno čestitamo.
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STAREJŠI  
OBČANI

SKRB ZA STAREJŠE 
OBČANE
Tokrat smo se oglasili na Občini Ruše in se pozanimali, kako je poskrbljeno 
za starejše občane, na kakšen način jim pomaga Občina Ruše, kdo so 
upravičenci do pomoči, kdo izvaja pomoč, kakšna je višina pomoči …

POMOČ NA DOMU
Z administratorko na Občini Ruše Marjano Blažke smo se pogovarjali o 
tem, kako poteka pomoč na domu za starejše občane.

Kako poteka pomoč na domu, kdo so upravičenci pomoči in kdo 
izvaja pomoč?
Za izvajanje pomoči na domu ima Občina Ruše sklenjeno 
koncesijsko pogodbo z Sončnim domom v Mariboru. Socialna 
oskrba na domu je strokovno voden proces in organizirana oblika 
praktične pomoči. Storitve pomoči na domu izvajajo strokovno 
usposobljene oskrbovalke, ki so opravile izobraževalni program 

in imajo certifikat NPK socialna oskrbovalka. Pomoč na domu 
vsebuje naslednje storitve:  gospodinjsko pomoč, prinašanje 
obroka hrane, nabava živil, zdravil, priprava enega obroka hrane, 
pomivanje uporabljene posode, osnovno čiščenje bivalnega dela 
prostorov z odnašanjem smeti, postiljanje in osnovno vzdrževanje 
spalnega prostora, pomoč pri temeljnih dnevnih opravilih, 
pomoč pri oblačenju/slačenju, umivanju/kopanju, pomoč pri 
hranjenju, opravljanju osnovnih življenjskih potreb, pomoč pri 
ohranjanju socialnih stikov, spremljanje pri opravljanju nujnih 
obveznosti, informiranje ustanov o stanju in potrebah upravičenca, 
vzpostavljanje socialne mreže s sorodstvom, okoljem ipd.

BESEDE: UROŠ MAJCENOVIČ   |   FOTOGRAFIJE: SXC
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Upravičenci socialne oskrbe na domu 
so osebe, ki za samostojno, kvalitetno in 
dostojno življenje potrebujejo v svojem 
domu le občasno organizirano pomoč. 
Pomoč na domu lahko traja največ 4 
ure na dan oziroma 20 ur na teden. 
Posamezna storitev traja minimalno 
30 minut. Služba pomoči na domu je v 
občini Ruše organizirana 7 dni v tednu 
(tudi med prazniki). Do pomoči na domu 
so upravičeni: starejši od 65 let, osebe s 
statusom invalida po zakonu o družbenem 
varstvu duševno in telesno prizadetih 
oseb, invalidne osebe, ki jim je priznana 
pravica do tuje nege in pomoči, bolni ali 
osebe, ki imajo dolgotrajne okvare zdravja, 
osebe, ki imajo hudo bolnega otroka ali 
otroka s težko motnjo v telesnem ali težko 
in najtežjo motnjo v duševnem razvoju, 
osebe, ki živijo same, osebe, ki se počutijo 
nemočne in ne zmorejo več nekaterih 
vsakodnevnih aktivnosti, osebe, ki skrbijo 
za starejšega svojca in zaradi obveznosti 
ne morejo biti ves čas ob njem ter osebe 
z bivališčem v občini Ruše. Število 
uporabnikov pomoči na domu je trenutno 
okoli 62. S storitvijo pomoči na domu so 
uporabniki zelo zadovoljni in potreba se iz 
dneva v dan povečuje.
Kakšen je delež subvencije Občine Ruše?
Občina Ruše subvencionira izvajanje 
pomoči na domu, kar pomeni, da je plačilo 
ure storitve za upravičenca nižja. Občina 
Ruše subvencionira ceno urne postavke za 
pomoč družini na domu v višini 13,81 EUR 
na uro za opravljene storitve ob delavnikih 
in 15,00 EUR na uro za opravljene storitve 
ob nedeljah in praznikih. Razliko do 
polne cene prispevajo uporabniki storitve 
v višini 4,18 EUR na uro za opravljene 
storitve ob delavnikih in 6,58 EUR na 
uro za opravljene storitve ob nedeljah 
in praznikih. Na ta način je storitev 
omogočena vsem tistim upravičencem, 
ki takšno pomoč potrebujejo. Gre za 
nepovratna sredstva, ki jih zagotavlja 
občina. Če uporabnik ne zmore kriti 
stroškov, lahko na Center za socialno  
delo Ruše vloži zahtevek za oprostitev  
oz. zmanjšanje plačila storitve pomoči  
na domu.
Koliko Rušanov je v domovih za 
upokojence, koliko občanom Občina 
Ruše doplačuje ceno bivanja, se število in 
strošek povečujeta skozi leta?
V domovih za upokojence je trenutno 
okoli 42 naših občanov, za katere Občina 
Ruše doplačuje ceno bivanja. Število 
upokojencev se zaradi staranja skozi 
leta prebivalstva povečuje, prav tako 
se povečuje tudi strošek občine, zaradi 
spremembe oskrbe, povišanje meje 
socialne varnosti, nizkih pokojnin ...o

VEČGENERACIJSKI 
CENTER IN SKUPINE ZA 
SAMOPOMOČ
Z gospo Hedviko Potočar iz Občine Ruše smo 
poklepetali o podrobnostih večgeneeracijskega 
centra VGC Štajerska, o Skupinah za 
samopomoč starejšim in o Krajevni 
organizaciji Rdečega križa (KORK), ki ga vodi.

Pred kratkim je potekal dobro obiskan 
projekt Mala šola demence. Kako sicer 
poteka sodelovanje z VGC Štajerska, kaj je 
bistvo, kakšni so načrti?
Res je, predavanja Mala šola demence so 
bila zelo dobro obiskana. Predavanj so 
se udeležili tisti, ki so se želeli seznaniti 
s to boleznijo, in tisti, katerih svojci so že 
zboleli za demenco. Menim, da so dobili 
veliko informacij, ki jim bodo v pomoč 
tako pri iskanju pravic kot pri komunikaciji 
in razumevanju svojca, ki je zbolel za to 
boleznijo.

Sodelovanje z VGC Štajerska poteka po 
ustaljenih tirnicah in je, lahko bi rekli, primer 
dobre prakse. Bistvo VGC Štajerska je 
»Kanček za vse«, kar pomeni, da si z vsemi 
aktivnostmi in vsebinami prizadevamo za 
čim boljšo socialno vključenost vseh, za 
preprečevanje revščine, za medgeneracijsko 
povezovanje.

Naj dodam, da bodo v času počitnic 
oziroma natančneje v mesecu juliju in 
avgustu pod okriljem VGC Štajerska v Domu 
Danice Vogrinec, Čufarjeva 9, 2000 Maribor 
izvajali brezplačni program počitniškega 
varstva osnovnošolskih otrok in sicer vsak 
dan od ponedeljka do petka med 7. in 15. 
uro. V tem času bodo otroci pod okriljem 
izkušenih mentorjev ter prostovoljcev 
spoznali življenje in delo Doma Danice 
Vogrinec Maribor, obiskali naše zeleno 
Pohorje, mestni park in knjižnico, odšli bodo 
na športni park Branik, izdelovali rakete na 
CO2 pogon, preizkušali v znanju iz logike, 
nudili bodo tudi brezplačno učno pomoč, 
tekmovali z zračnimi baloni, ustvarjali 
glasbo, spoznavali osnove računalništva 
in poskrbeli da otrokom ne bo dolgčas. 
Vsak dan bo otrokom zagotovljen jutranji 
prigrizek in napitek ter kosilo v znesku 2 eur/
dan, kar je tudi edini strošek staršev. Otroke 
lahko prijavijo v varstvo tudi starši iz naše 
občine, ki imajo osnovnošolske otroke, ki 
še potrebujejo varstvo. Za vse informacije 
se lahko obrnete na koordinatorja VGC 
Štajerska Saida Bešlagiča, vsak delovnik med 
7. in 15. uro. V mesecu septembru, pa bodo 
nadaljevali z redno aktivnostjo v Dnevnem 
centru CSD Ruše, na Šolski ul. 16. Urnik 
aktivnosti bo objavljen v prihodnji številki 
Ruških novic.
V naši občini imamo tudi Skupine za 
samopomoč starejšim, tudi vi vodite eno, 

imate kakšno podporo, kakšen je namen teh 
skupin?
Program Skupine starih ljudi za samopomoč 
je eden najobsežnejših na področju 
zadovoljevanja nematerialnih potreb starih 
ljudi v Republiki Sloveniji in je edinstven 
v Evropi. Skupine se izvajajo pod okriljem 
Medgeneracijskega društva za samopomoč 
Drava, Maribor in Zvezo društev za socialno 
gerontologijo Slovenije. Voditeljice skupin 
smo opravile enoletno izobraževanje, sicer 
pa se srečujemo na intervizijskih srečanjih. 
Podporo pa imamo tudi s strani občine, 
saj nam zagotavlja brezplačno uporabo 
prostorov. Skupine na našem območju 
so se pričele ustanavljati v jeseni 2004 in 
spomladi 2005. V naši občini, trenutno 
delujeta dve skupini, ena v Bistrici ob Dravi 
in ena v Rušah.

Skupina »Mi se ne damo«, kot smo si 
nadele ime, se enkrat tedensko srečuje že 
vse od novembra 2004. Skupina skupaj 
z voditeljico trenutno šteje 8 članic. 
Povprečna starost članic je 80 let. Temeljna 
dejavnost v skupini je pogovor. Pogovor 
se nanaša na teme, ki nas povezujejo, 
negujemo kulturo poslušanja, ki je pogoj 
za poglobljen pogovor. V pogovoru 
sodelujejo in posredujejo svoje lastne 
življenjske izkušnje vse članice, izrazijo 
svoje občutke, stališča in mnenja. Kar je 

POGLOBLJENO
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velik strošek, saj s prejetimi prostovoljnimi 
prispevki, ki jih pridobimo s ponujanjem 
koledarjev ob koncu leta, težko shajamo. 
Sicer pa lahko pomoči potrebni občani 
v skladišču KORK Ruše, Kolodvorska 38, 
2342 Ruše (pri nekdanji reševalni postaji) 
vsako sredo med 15. in 16. uro dobijo (ali pa 
predajo) oblačila, obutev, pohištvo, manjše 
gospodinjske pripomočke, aparate, otroško 
opremo. Prosimo le, da so podarjene stvari 
čiste, delujoče, skratka takšne, kot bi jih 
želeli prejeti sami. Vsako leto sofinanciramo 
tudi obmorsko zdravstveno letovanje vsaj 
enemu otroku iz socialno ogroženih družin.

Ob svetovnem dnevu hrane v mesecu 
oktobru s pomočjo učencev OŠ Janka 
Glazerja Ruše in prostovoljcev KORK 
Ruše, izpeljemo »Akcijo DROBTINICA«. 
S podarjenim kruhom, ki ga pridobimo 
od pekarn, ponujamo kruh v zameno za 
prostovoljne prispevke. Zbrana finančna 
sredstva predamo predstavniku šolske 
skupnosti OŠ Janka Glazerja Ruše, za 
pomoč otrokom iz socialno ogroženih 
družin. Lani smo zbrali 623 EUR. Poleg tega 
trikrat letno organiziramo krvodajalske 
akcije. V znak pozornosti za krvodajalce 
na začetku meseca junija organiziramo 
ekskurzijo – izlet, ki je za vse tiste, ki so v 
preteklem letu darovali kri 10-, 20-, 30-, 40-, 
50-, 60-, 70-, 80-, 90-, 100-krat in so se na 
izlet prijavili, brezplačen. Letos nas je pot 
vodila v Belo krajino. Vse občane stare od 18 
let naprej vljudno prosimo, da se udeležijo 
krvodajalskih akcij in skupaj z nami pišejo 
zgodbe s srečnim koncem.

Izkoristila bi priložnost in bi pozvala 
vse, ki bi nam pri skrbi za naše občane 
želeli priskočiti na pomoč tudi s finančnimi 
sredstvi, le-te nakazali na naslov: Rdeči križ 
Slovenije, Območno združenje Maribor, TRR: 
SI56 04515-0000397432, sklic 52010-57 za 
KORK Ruše. Vsaka, še tako majhna pomoč, 
nekomu veliko pomeni!
Občina Ruše subvencionira letovanje otrok 
v Poreču, ZPM Maribor in Punat. Koliko 
sredstev sofinancira Občina Ruše, koliko 
otrok iz naše občine letuje na ta način?
Občina Ruše je vsa sredstva, ki jih v 
proračunu namenila za letovanje otrok, to 
je 11.500 EUR, že porabila. S temi sredstvi 
smo omogočili letovanje 50. otrokom. Da 
bi letovanje omogočili čim več otrokom 
smo za tri otroke uredili brezplačno 
letovanje za enega otroka pa je krila 
stroške zdravstvenega letovanja KORK 
Ruše. Preko ZPM Maribor bo letovalo 37 + 
3 otroci in preko RK 13 +1 otrok. Je pa bilo 
še nekaj prosilcev, ki pa so se žal oglasili, 
ko so bila sredstva že razdeljena. Moram 
poudariti, da se prijave rešujejo sproti in 
sicer po prejemu vlog na podlagi odločbe 
o otroškem dodatku. 

v skupini izrečeno se varuje - zaupnost 
povedanega. V skupini poteka proces 
zadovoljevanja nematerialnih potreb 
po: temeljnem medčloveškem odnosu, 
doživljanju smisla starosti in povezanosti 
vseh treh generacij. Učinki skupin: rešuje 
problem osamljenosti, zmanjšuje socialne 
stiske, razvija samopomoč, solidarnost 
in medsebojno pomoč, utrjuje in širi 
socialno mrežo, ohranja psihofizično 
aktivnost, sprejemanje in priprava na 
starost, spodbuja prostovoljno delo, 
spodbuja medgeneracijsko povezovanje in 
solidarnost.

V letu 2015/2016 smo se vključile v 
program Z varnim gibanjem in primerno 
prehrano za zdravje upokojencev 
z naslovom »(Z)migaj se«. Nosilec 
programa je bila Zveza društev za socialno 
gerontologijo Slovenije, finančna podpora 
pa s strani Ministrstva za zdravje RS. 
Tako smo na skupini nekaj časa posvetile 
teoretičnemu delu-izobraževanju in nato še 
gibanju. Letos smo se prijavile v program 
Pazi nase in (po)skrbi zase, za katerega smo 
voditeljice skupin že opravile izobraževanje 
in ga bomo začeli na skupinah izvajati v 
jeseni. Nosilec programa je Zveza društev 
za socialno gerontologijo Slovenije, partner 
Zdravstveni dom dr. Adolfa Drolca Maribor, 
sofinancer pa Ministrstvo za zdravje RS. 

Program je namenjen preprečevanju 
poglabljanja krhkosti pri starejših odraslih 
temelječ na primerni hrani, telesnih vajah in 
primerih dobrih praks.

V vseh teh letih smo v naši skupini 
spletle prijateljsko-družinski odnos, ki nas 
povezuje, razbremenjuje, spodbuja, motivira, 
razveseljuje, kdaj tudi razžalosti, izobražuje. 
Tako se zgodi, da je naše srečanje 
prepleteno s smehom in jokom hkrati, vedno 
pa prežeto z vednostjo, da nismo sami.
Vodite tudi Krajevno organizacijo Rdečega
križa (KORK) Ruše, kaj je vaša glavna
dejavnost v Rušah, koliko ljudem pomagate,
kaj bi še potrebovali, kako bi lahko
pomagali občani?
Skupaj s prostovoljci – člani upravnega 
odbora KORK Ruše si prizadevamo, da 
nudimo pomoč pomoči potrebnim v obliki 
prehranskih paketov, ki jih dvakrat letno 
financira Občina Ruše, prehrano s strani 
RK Slovenije in EU. Če je potreba večja 
od prejete hrane, pa naša organizacija 
manjkajoče pakete dokupi. Pomoč v KORK 
Ruše, ki zajema Bezeno, Ruše na eni strani 
do pokopališča in drugi po Toledovi ulici 
do Golobove ulice, Lobnico – Martnico, išče 
med 80 in 100 občanov. V preteklih letih 
smo tako zaradi manjšega števila prejetih 
občinskih paketov dvakrat letno dokupili 
po 20 paketov, kar nam je predstavljalo 

“V vseh teh letih smo 
v naši skupini spletle 
prijateljsko-družinski 

odnos, ki nas povezuje, 
razbremenjuje, 

spodbuja, motivira, 
razveseljuje, kdaj tudi 

razžalosti, izobražuje.”
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V   zimskih mesecih se zaradi vpliva na zdravje ljudi med vsemi 
onesnaževali v zraku najbolj izpostavlja predvsem delce PM10 
(gre za delce z aerodinamskim premerom manjšim od 10 µm), 

ki lahko zaradi svoje majhnosti prodrejo globoko v človeško telo. V 
občini Ruše se meritve delcev PM10 izvajajo od avgusta 2016 naprej, 
v tem prispevku bomo prikazali izmerjene rezultate v letu 2017 ter v 
kurilni sezoni 2017/2018 in jih primerjali s preteklim letom. Merilno 
mesto je locirano na lokaciji režijskega obrata. Meritve se izvajajo v 
skladu z referenčno metodo (standard SIST EN 12341), ki je predpisana 
v prilogi 6 Pravilnika o ocenjevanju kakovosti zunanjega zraka (Uradni 
list RS, št. 55/11, 6/15, 05/17).

Mejne vrednosti za varovanje zdravja ljudi so predpisane v Uredbi 
o kakovosti zunanjega zraka (Ur. l. RS 9/11, 8/15) in so navedene v 
spodnji tabeli. 

BESEDE: UROŠ LEŠNIK, BENJAMIN LUKAN (NACIONALNI LABORATORIJ ZA ZDRAVJE, OKOLJE IN HRANO)  FOTOGRAFIJE: SXC

Na tabelah 1, 2 ter 3 so prikazane srednje mesečne vrednosti za 
leta 2016, 2017 ter 2018 (do vključno aprila) na merilnem mestu v 
Rušah, za primerjavo so dodani rezultati za merilno mesto Maribor 

Pregled rezultatov meritev 
delcev PM10 v zunanjem 
zraku v občini Ruše

ONESNAŽEVALO Enota DNEVNA

Delci PM10 µg/m3
Mejna ŠT

50 35

Pregled doseganja kazalnikov

 ŠT - dovoljeno število preseganj v koledarskem letu

TABELA 1: izmerjene mesečne koncentracije delcev PM10 v Rušah v letu 2016.



JULIJ 2018 / RUŠKE NOVICE / 19

KAKOVOST ZRAKA

Center (DMKZ). Kot je razvidno iz tabel 1, 2 ter 3, je onesnaženost 
z delci PM10 najvišja v zimskih mesecih, tudi vsa preseganja mejne 
dnevne vrednosti so bila v Rušah izmerjena v zimskih mesecih in sicer: 
november 2016: 2, december 2016: 9, januar 2017: 11, februar 2017: 6, 
februar 2018: 3, marec 2018: 6.

Izmerjena letna vrednost v letu 2017 je znašala 21 µg/m3, kar ne 
prekoračuje z zakonodajo predpisane letne vrednosti (40 µg/m3). 
Število prekoračitev mejne dnevne vrednosti v letu 2017 pa je bilo 17, 
kar tudi ne prekoračuje dovoljenega števila preseganj v koledarskem 
letu (35).

Primerjava izmerjenih vrednosti delcev PM10 v kurilni sezoni 
2016/17 ter 2017/18 kaže, da so bile izmerjene vrednosti v Rušah 
v zimskih mesecih 2016/17 višje kot v zimskih mesecih 2017/18. 
Tudi število preseganj potrjuje to dejstvo, v zimskih mesecih 2016/17 
je bilo izmerjenih 28, v zimskih mesecih 2017/18 pa le 9 preseganj 
mejne dnevne vrednosti. Vendar je na tem mestu potrebno poudariti, 
da ima meteorologija zelo velik vpliv na koncentracije delcev PM10 
v zunanjem zraku: v primeru nizkih temperatur ter temperaturnih 
inverzij so v zraku višje koncentracije delcev PM10, v primeru višjih 
temperatur ter višjih hitrosti vetra pa so vrednosti nižje. Zimski meseci 
2017/18 so bili iz tega vidika ugodnejši in izmerjene so bile nižje 
koncentracije delcev z manj preseganj mejne dnevne vrednosti.

Iz primerjave med merilnima mestoma v Rušah ter v Mariboru je 
razvidno, da so izmerjene koncentracije v Rušah praviloma vedno nižje 
kot v Mariboru, a še vedno nad smernicami Svetovne zdravstvene 
organizacije. Posebej zanimivi so rezultati analize delcev PM10 iz Ruš na 
benzo(a)piren, ki je predstavnik policikličnih aromatskih ogljikovodikov 
in ima v zakonodaji svojo mejno letno vrednost. Rezultati so na enake 
dneve pokazali višje vrednosti v Rušah kot v Mariboru, kar najverjetneje 
kaže na večjo uporabo lesne biomase v Rušah.

Iz napisanega sledi da morajo aktivnosti za zmanjševanje 
obremenjenosti zraka z delci PM10 potekati naprej. Za zaključek naj 
poudarimo, da je v pečeh na trdno gorivo potrebno kuriti ustrezno 
suh les, morebitno kurjenje odpadkov pa okolje onesnažuje še 
bistveno bolj ter tudi z bistveno bolj nevarnimi snovmi. Znižanje 
izpustov delcev ter s tem tudi posledično nižje koncentracije delcev 
v zunanjem zraku lahko dosežemo tudi z zmanjšanjem toplotnih 
izgub stavb (izboljšanje izolacijskega ovoja stavb, zamenjava oken in 
vrat), uporabo zemeljskega plina za ogrevanje, uporabo obnovljivih 
virov energije, kakor tudi z uporabo javnega potniškega (cestnega in 
železniškega) prometa.

TABELA 2: izmerjene mesečne koncentracije delcev PM10 v Rušah v letu 2017. TABELA 3: izmerjene mesečne koncentracije delcev PM10 v Rušah v letu 2018.

“Za zmanjševanje obremenjenosti 
zraka z delci PM10 je potrebno 
v pečeh na trdno gorivo kuriti 

ustrezno suh les, 
zmanjšati toplotne izgube 

stavb (izboljšati izolacijski ovoj 
stavb, zamenjati okna in vrata), 

uporabljati zemeljski plin za 
ogrevanje, uporabljati obnovljive 

vire energije in uporabljati javni 
potniški (cestni in železniški) 

promet.”
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Nejc Plohl 
Pozdravljen Nejc, najprej bi ti želeli 
čestitati, nato pa te vprašati, ali si imel 
že kot otrok nadpovprečne rezultate 
v šoli?
Z izjemo nekaterih predmetov, za katere se mi 
nikoli ni bilo potrebno posebej učiti (npr. jeziki), 
niti slučajno. V osnovni šoli in v prvih dveh 
letnikih gimnazije mi je močno primanjkovalo 
motivacije, doma tako rekoč nikoli nisem odprl 
zvezkov ali učbenikov. Posledično rezultati niso 
bili izjemni, so pa bili ves čas »dovolj dobri«, saj 
problemov s preslabimi ocenami nikoli ni bilo. 
Sem pa imel v teh fazah šolanja zmeraj občutek, 
da sem sposoben doseči kaj več, če bi le vložil 
več truda, na kar me je pogosto opominjala tudi 
okolica (predvsem družina in profesorji). Prvi 
preskok se je zgodil v tretjem letniku gimnazije, 
ko sem prvič začel resneje razmišljati o tem, kaj 
bi rad počel v prihodnosti. Tako sem zunanjo 
motivacijo našel v uspešnem preboju na študij 
psihologije, ki je zelo selektiven. V učenje sem 
začel vlagati več truda, kar je vodilo do znatno 
višjih ocen. Še večji preskok pa se je zgodil 
kasneje na fakulteti.
Ali so te, kljub temu, da v osnovni 
šoli nisi bil najbolj zavzet za učenje, 
vseeno privlačile knjige, znanost?
Za učenje v ožjem smislu (učenje gradiva za test 
ali ustno oceno) v osnovni šoli nikakor nisem 
bil zavzet. Se je pa v okviru kakšnih govornih 
nastopov kdaj zgodilo, da me je neka tema 
močno pritegnila in sem v pripravo predstavitve 
vložil več truda, kot bi bilo nujno potrebno. 
Vsekakor sem v osnovni šoli imel kar nekaj 
hobijev, ki so mi dolgoročno verjetno precej 
koristili. Branje različnih knjig (in stvari na 
spletu), ki ga je spremljala splošna radovednost 
glede vsega, je gotovo eden izmed njih. Drugi, 
ki bi ga izpostavil, so računalniške igrice. Čeprav 
se nanje pogosto gleda kot na nekaj izključno 
negativnega, se lahko s pomočjo račun alniških 
igric naučiš kar nekaj stvari, ki kasneje v 
življenju precej koristijo – sam sem s pomočjo 
igric pridobil ogromno znanja angleščine in 
računalniških spretnosti, naučile pa so me tudi 
nekaj iznajdljivosti in vztrajnosti (ki sta se 
kasneje nekako prenesli na študijsko področje). 
Na podlagi katerih kriterijev se 
izbirajo najboljši študenti na Univerzi v 
Mariboru?
Kriterijev je več. Osnovni dejavnik, ki prinese 

največ točk, je povprečna ocena študija. Temu 
se potem priključijo še mnogi drugi kriteriji, 
ki vsak zase prinesejo dodatne točke, npr. 
uvrstitev med najboljših 5 % študentov v 
generaciji, znanstvene in strokovne objave, 
aktivno sodelovanje na konferencah, 
raziskovalni projekti, vključenost v sistem 
demonstratorjev na fakulteti in podobno. 
Pretekli razpisi so – skupaj s točkovniki oziroma 
kriteriji – dostopni na spletu, tako da vsem 
študentom, ki razmišljajo o prijavi na naslednji 
razpis, predlagam, da si jih ogledajo. 
Sodiš med najboljših 5 % študentov 
v svoji generaciji, kaj to pomeni v 
ocenah?
Tako je. Vsa leta študija sem se uvrščal med 
najboljših 5% študentov v svoji generaciji. 
To v praksi pomeni ocene, ki precej štrlijo 
od povprečne ocene vseh študentov istega 
letnika. V številkah moja povprečna ocena 
dodiplomskega študija denimo znaša 9,65, so 
se pa povprečne ocene v posameznih letnikih 
gibale nekje med 9,5 in 9,9. 
Svoj študij dopolnjuješ s sodelovanjem 
na številnih raziskovalnih in razvojnih 
projektih, kakšni projekti točno so to? 
V bistvu gre za zelo različne projekte, pri 
katerih sem sodeloval z različnimi mentorji iz 
matične fakultete in tujine, tako da je vsa ta 
sodelovanja precej težko strniti. Po navadi gre 
za raziskovalne projekte v ožjem smislu, pri 
katerih je cilj izvesti raziskavo oziroma priti 
do novih spoznanj. Včasih gre le za pomoč 
v določenem koraku projekta, na primer pri 
izvajanju raziskave in vnašanju podatkov, bolj 
pogosto pa si vključen v vse korake projekta 
– od oblikovanja nekega raziskovalnega 
vprašanja (kaj nas zanima oziroma kaj želimo 
ugotoviti), priprave raziskovalnega načrta in 
materialov (kako bomo to ugotovili), zbiranja 
in analize podatkov (nabiranje informacij), 
do interpretacije podatkov (kaj smo ugotovili 
oziroma kaj to pomeni). Pogosto se vse te 
elemente nato predstavi v obliki znanstvenega 
članka ali pa predstavitve na konferenci. 
Trenutno opravljaš podiplomski študij 
psihologije na Filozofski fakulteti, kaj 
te najbolj privlači in zanima na tem 
znanstvenem področju?
Ob začetku študija sem se ukvarjal z zelo 
različnimi temami, tako da se v bibliografiji 

najdejo članki iz zelo različnih področij. Čeprav 
me še danes zanima ogromno stvari znotraj 
psihologije, me najbolj privlači raziskovanje 
socialnih omrežij. Facebook se, sploh v zadnjih 
mesecih, povečini prikazuje kot problem; 
na socialnih omrežjih se na primer lažje kot 
kjerkoli drugje širijo lažne novice, ob tem pa 
se naši podatki pogosto izrabljajo za to, da nas 
podjetja prepričajo v nakup nekega izdelka. 
Oboje sicer drži, a se sam skušam ukvarjati 
z drugo platjo Facebooka, na katero pogosto 
pozabimo – iste potenciale, ki so v ozadju 
nekih pasti socialnih omrežij, bi bilo mogoče 
izkoristiti za nekaj družbeno koristnega, recimo 
za komunikacijo kredibilnih informacij (npr. 
zdravstvenih informacij) in za spodbujanje k 
vedenjem, od katerih bi ljudje lahko imeli korist 
(npr. fizična aktivnost). S tem se ukvarjam tudi 
v svoji magistrski nalogi, vsekakor pa ob tem 
počnem še popolnoma druge stvari; veliko časa 
denimo posvečam odkrivanju tega, kateri so 
tisti ključni psihološki in fiziološki dejavniki, ki 
so v ozadju nevarnega vozniškega vedenja.  
Si bil presenečen, da je bil izbran 
za najboljšega študenta Univerze v 
Mariboru študent družboslovja, ne 
nazadnje je Univerza v Mariboru bolj 
znana po naravoslovnih študijih?
Po eni strani da – nagrada je vsa pretekla 
leta res romala v roke študentom iz bolj 
naravoslovnih smeri; če se ne motim, sem prvi 
zmagovalec, ki prihaja iz bolj družboslovnega 
ozadja. Po drugi strani pa je celoten razpis, 
skupaj s kriteriji, zelo transparenten in 
preprosto zmaga tisti, ki na razpisu zbere največ 
točk. Očitno je to v preteklih letih uspevalo 
naravoslovcem, tokrat pa meni, kar pomeni, 
da podcenjevanje družboslovcev ni vedno na 
mestu in da tudi mi vlagamo veliko truda v 
svoje delo. 
Študiral si tudi v tujini – kakšna je 
bistvena razlika med izobraževalnim 
sistemom v tujini in pri nas, kaj te je v 
tujini najbolj presenetilo?
Bil sem sicer zgolj na praktičnem usposabljanju 
v tujini, nisem pa tam študiral. Vseeno mi je v 
teh dveh mesecih uspelo oblikovati nek vtis. 
Mene osebno je najbolj presenetilo, da ne glede 
na to, koliko idealiziramo tujino – in tudi sam 
sem jo – v resnici drugje ni bistveno drugače 
kot pri nas. Če si sam motiviran in imaš jasne 

BESEDILO UROŠ MAJCENOVIČ  |   FOTOGRAFIJE NEJC PLOHL

Prejemnik nagrade za najboljšega študenta Univerze v Mariboru  
v študijskem letu 2017/2018



POGLOBLJENO

22 / RUŠKE NOVICE / JULIJ 2018

cilje, povsod delaš približno enako, ne glede 
na to ali si na Univerzi v Mariboru ali pa na 
Univerzi v Cambridgeu. 
Kakšno perspektivo vidiš v Sloveniji, 
tujini?
Kot študentu mi res ni nič manjkalo in sem 
vseh pet let študija, četudi ni bilo zmeraj lahko, 
užival, se pa moram tudi sam počasi soočiti z 
realnostjo. V Sloveniji je lahko vstop na trg 
dela, vsaj za študente družboslovja, precej 
zahteven. Psihologi tukaj sicer nismo med 
najbolj ogroženimi profili, a je bolj specifičnih 
delovnih mest, ki bi zanimala mene, torej 
raziskovalnih delovnih mest na fakultetah ali 
raziskovalnih inštitutih, zelo malo oziroma 
jih skoraj ni. Če se odpre kakšna primerna 
priložnost, bom z veseljem ostal tukaj, če 
takšnih priložnosti ne bo, pa seveda raje 
krenem v tujino kot na borzo. 
Imaš kakšen predlog za razvoj Ruš, 
kako nasploh vidiš Ruše kot mesto, 
kako mladi ljudje vidijo Ruše? 
Na Ruše me veže cel kup spominov, sploh iz 
otroštva, ko sva z bratom cele dneve preživljala 
na nama ljubem »tenisplacu« in drugje, pa 
tudi potem iz nekoliko kasnejših let, ko smo 
se s prijatelji pogosto družili na mizicah pred 
osnovno šolo. Bojim se, da še kakšnemu 
mlademu posamezniku Ruše predstavlja 
predvsem »mesto spominov«. Tukaj smo 
odraščali, na ta kraj nas vežejo mnogi lepi 
spomini iz zgodnjih let, a se v študentskih 
letih življenje seveda v veliki meri premakne v 
Maribor. To je na nek način logično, saj so tam 
fakultete, se mi pa vendarle zdi pomembno, da 
se skuša tudi v Rušah poskrbeti za študente, 
jih pritegniti, da čas preživljajo tudi v svojem 
kraju. In zdi se mi, da glede tega prihaja do 
pozitivnih premikov – število otrok v okolici 

športnega parka je danes verjetno še višje kot 
kadarkoli prej, tudi za dijake in mladostnike 
se organizira vse več dogodkov, za kar skrbi 
recimo KURS. 
Kakšno bi bilo idealno in privlačno 
mesto za mlade intelektualce? 
Predvsem mesto, ki ceni znanje, izobrazbo, 
ki recimo organizira kvalitetna predavanja o 
aktualnih družbenih tematikah in ki ponuja 
možnosti ter spodbude za dodatno sodelovanje 
na izobraževalnem ali pa raziskovalnem 
področju. Zdi se mi, da Občina Ruše mnoge od 
teh stvari že počne – primer dobre prakse se 
mi recimo zdi štipendija za nadarjene dijake in 
študente, ki sem jo prejemal tudi jaz in nekako 
nosi sporočilo, da v tej občini znanje nekaj 
pomeni.
Kakšen je tvoj strokovni pogled na 
tehnologijo (osebni računalniki, 
tablice, pametni telefoni … ) in na 
njihovo vpetost v življenja najstnikov 
oziroma učencev – ali jim predstavlja 
tehnologija nevarnost ali priložnost? 
Odgovor je tukaj precej jasen – tehnologija 
je hkrati nevarnost in priložnost, odvisno od 
tega, kako in za kaj jo uporabljamo. Raziskave 
recimo kažejo, da osebe, ki intenzivneje 
uporabljajo mobilne telefone, dosegajo nižje 
ocene in so manj študijsko uspešne. Na podlagi 
tega bi nekdo lahko hitro zaključil, da so 
mobilni telefoni slabi in svojemu otroku naložil 
lekcijo o tem, zakaj naj preneha uporabljati 
svoj mobilni telefon. Glede tega imam sam 
dva zadržka. Prvič – telefoni odpirajo cel kup 
novih priložnosti za učenje. Danes lahko s 
pomočjo telefona med kolesarjenjem poslušamo 
predavanje o umetni inteligenci ali pa med 
vožnjo na avtobusu ponavljamo fraze, ki 
smo se jih naučili prek aplikacije za učenje 

28. različnih jezikov. Z drugimi besedami 
– prek telefonov lahko dostopamo do baz 
informacij, ki bi bile v času pred tehnološkimi 
napredki nepredstavljive – tako po svoji 
velikosti kot po tem, kako hitro in enostavno 
lahko te informacije pridejo do nas. Drugič – 
tehnologija obstaja in razvijala se bo še naprej; 
v prihodnosti bo vpetost tehnologije v naša 
življenja le še povečala. Dobro je, da sicer 
opozarjamo na nevarnosti, za kar se zavzemam 
tudi sam, a bo potrebno delati korake v smer 
angažiranja mladih (in družbe nasploh) za to, da 
na telefonu čim bolje izrabijo tudi priložnosti. 
Glede na to, da se ukvarjaš z 
družbenimi omrežji, nas zanima, kateri 
so pozitivni učinki uporabe, kako bi jih 
lahko izkoristilo lokalno okolje? 
V resnici je to zelo aktualna tema – veliko 
raziskovalcev se ukvarja z vprašanjem, kako 
naj na socialnih omrežjih komunicirajo vlade, 
občine in lokalne organizacije, da se denimo 
doseže angažiranost javnosti za lokalne politike 
in pa neko splošno zadovoljstvo. Morda bi 
tukaj izpostavil zgolj en tak princip, ki se 
konsistentno kaže kot koristen – omogočanje 
participacije oziroma sodelovanja uporabnikov. 
Tudi v tujini se pogosto zgodi, da organizacije 
na Facebooku pretežno enosmerno podajajo 
informacije o aktualnih dogodkih, razpisih in 
novostih v občini, kar je sicer zelo pomembna 
komponenta – s tem se lahko poveča 
transparentnost, doseže določena informiranost 
uporabnikov o aktualnih zadevah in gradi 
neko osnovno zaupanje med institucijo ter 
uporabnikom. Vendar – če ostanemo samo 
pri tem, v resnici nismo izkoristili glavnega 
potenciala socialnih omrežij v primerjavi 
s tradicionalnimi kanali. Socialna omrežja 
omogočajo enostavno dvosmerno komunikacijo 
med organizacijo in uporabniki, posledično pa 
je danes – lažje kot kadarkoli prej – mogoče 
vključevati sledilce v procese odločanja, torej 
da tudi uporabniki sami izrazijo, kakšnih 
dogodkov si želijo, kakšni razpisi se jim zdijo 
potrebni in katere novosti si želijo v občini. 
Pretekle raziskave in primeri dobrih praks 
namreč kažejo, da drobcene priložnosti za 
podajanje mnenj in to, da so ta mnenja slišana, 
vodijo do velikih koristi tako za organizacije kot 
njihove uporabnike.
Kaj boš napravil z denarjem, ki si ga 
prejel za osvojeno nagrado?
Nič posebnega. Trenutno je najbolj nujen nakup 
novega računalnika, bo pa vsaj del nagrade šel 
tudi v financiranje kratkega dopusta. 
Študenti niso znani zgolj kot učenjaki, 
temveč tudi kot ljubitelji dobrih zabav, 
kje v Sloveniji so najboljše študentske 
zabave? 
Tukaj ne pride v poštev noben drug odgovor 
kot … v Rušah! Nasploh je ključen dejavnik 
tega, ali bo zabava dobra ali ne, družba in ne 
lokacija.  
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Severin Kodrič
Uroš Majcenovič

Prvi gimnastični sodnik v
Sloveniji, ki je postal častni
sodnik Mednarodne gimnastične
zveze (FIG), prihaja iz Ruš.

Pozdravljeni Severin, 
čestitkezačastninaziv,
kakšnisokriterijiza
priznanje?
Kriteriji so precej zahtevni, 
kandidat mora biti mednarodni 
sodnik vsaj pet olimpijskih 
ciklusov in soditi na vsaj osmih 
velikih tekmah. Za velike tekme 
se štejejo le svetovna prvenstva 
in olimpijske igre. Ves ta čas 
mora biti sodnik brez kazni.

Torejmorabitikandidat
najmanj20letmednarodni
gimnastičnisodnik?
Tako je. Sam  sem bil mednarodni 
sodnik sedem olimpijskih 
ciklusov, torej 28 let, sodil pa 
sem 13 velikih tekem, od tega 
11 svetovnih prvenstev ter dve 
olimpijadi. Pred tem sem bil 12 
let zvezni jugoslovanski sodnik in 
kratek čas tudi republiški sodnik. 
Prvi izpit za sodnika sem napravil, 
ko sem bil še v srednji šoli.

Kolikosodnikovdobita
častninaziv?
Zelo malo, letos sva ga prejela 

samo jaz in sodnica iz Romunije. 
Jepotemtanazivnekevrste
nagradazaživljenjskodelo?
Lahko bi dejali tako.

Kjejepotekalapodelitev?
Podelitev je bila na svetovnem 
pokalu v Kopru.

Kakšnaosebnostmorabiti
dobergimnastičnisodnik?
Predvsem mora biti natančen. 
Največje težave pri sojenju 
v gimnastiki se porajajo pri 
izračunu izhodiščne ocene, 
predvsem zato, ker so tam vaje 
poljubne in ker se danes vaje 
ocenjujejo tudi z ocenami višjimi 
od deset. Sodnik si mora zato 
celotno vajo med izvajanjem 
zapisati s simboli, pri tem vestno 

slediti vsem elementom, vedeti, 
v katerih skupinah se nahajajo 
ti elementi, kakšna je njihova 
težavnost, kakšni so bonusi 
ter nato na podlagi vsega tega 
izračunati izhodiščno oceno. Pri 
ocenjevanju same izvedbe vaje je 
enostavneje, a prav tako ne lahko.

Kolikosodnikovsodeluje
priocenjevanjunanajvečjih
gimnastičnihtekmovanjih?
Na tekmovanjih je prisoten 
glavni nadzorni sodnik, nato 
dva sodni ka za ocenjevanje 
izhodiščne ocene (ki lahko med 
seboj komu ni ci rata) ter dodatnih 
pet sodni kov za ocenjevanje 
izvedbe vaje. Naj dodam, da je 
potrebno oceno vtipkati v 20 – 
30 sekundah.

KolikoSlovencevjetrenutno
mednarodnihsodnikov?
Pet, med njimi je le eden, ki 

ima drugo kategorijo in lahko 
sodi na največjih tekmovanjih. 
Prve kategorije v moški 
gimnastiki trenutno nima nihče v 
Sloveniji, slednja se podeli le na 
interkontinentalnih seminarjih.

Vistejoimeli.
Da, sodnik prve kategorije sem 
bil v svoji karieri dvakrat, enkrat 
sem jo opravljal v ZDA in enkrat 
v Nemčiji. Prva kategorija se 
sicer obnavlja vsaka štiri leta -  
takrat je potrebno znova opraviti 
precej zahteven izpit. Kar je tudi 
logično, saj se po olimpijskih igrah 
pravilnik spremeni in je potrebno 
vsa pravila naštudirati znova. Med 
približno 140 prijavljenimi iz vsega 
sveta, se je za prvo kategorijo 
potrebno po točkah uvrstiti med 
25 najboljših. Na teoretičnem 
delu izpita ima kandidat na voljo 
100 minut za 100 vprašanj, na 
praktičnem delu pa je potrebno 
oceniti 6 vaj z izhodiščno oceno 
(za kar je na voljo 90 sekund) in 4 
vaje za izvedbo na vsakem orodju 
(30 sekund). 

Kajvamosebnopomenita
častninaziv?
Zagotovo mi naziv pomeni neko 
potrditev dobrega dela, saj ne 
nazadnje prihajam iz majhnega 
kluba in iz majhnega mesta, hkrati 
pa sem prvi v Sloveniji, ki je prejel 
častni naziv sodnika. FO
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V NK Pohorje  
zadovoljni s sezono

Franjo Kure
v soboto, 23. 6. 2018. Že 
tradicionalnega turnirja se je 
udeležilo 11 ekip iz Ruš ter 
bližnje in daljne okolice, kar 
pomeni, da je na kegljaške 
steze stopilo kar 55 tekmovalk 
in tekmovalcev. Da gre pri 

tovrstnem tekmovanju res za 
»borbeno igro«, je bilo razvidno 
iz tega, da se je o najvišjih 
uvrstitvah odločalo v zadnji igri 
in vse do zaključnih metov.

Ob prijetnem druženju in 
tekmovanju smo na zaključku 

sklenili, da se prihodnje 
leto zopet pomerimo. Ekipa 
Šalabajzeri, ki se je prvič 
sestala v  tej zasedbi (Branko 
Žigart, Ferdo Cigler, Robi Ribič 
ter Anita in Franjo Kure), je 
presenetila vse konkurente. 

V sklopu letnega športnega 
vikenda v Rušah je potekal 
tudi turnir peterk v kegljanju 
– borbenih igrah in sicer 

REZULTATI

EKIPA    PODRTIH KEGLJEV
ŠALABAJZERI    447
KK RUŠE – moška ekipa   422
KK KUGLA          383  
KK KONJICE                         357
VOJNI VETERANI RUŠE    356
KK FALA                             355
DU RUŠE 2                          340
DU SELNICA                        322
KU BEZENA                       320
KKRUŠE – ženska ekipa      318
DU RUŠE 1                            291

Poletni dan športa na kegljišču v Rušah

Iz štaba našega nogometnega 
kluba NK Pohorje sporočajo, 
da so z letošnjo sezono zelo 
zadovoljni. Članska ekipa NK 
Pohorje je po slabšem jesenskem 
delu, ko je bila v spodnjem 
delu lestvice, stopnjevala svojo 
formo in si zagotovila sanjski 
spomladanski del ter obstanek 
v 3. Slovenski nogometni ligi 
- sever. Na koncu so osvojili 
solidno 8. mesto.

Mladinska ekipa je v 
tekmovanju Medobčinske 
nogometne zveze Maribor bila 
na koncu točkovno izenačena 
s prvaki iz Dravograda in 
zgolj zaradi slabše gol razlike 
osvojila odlično 2. mesto, kar 
je nedvomno velik uspeh za 
naš klub. Kadetska ekipa se 
je odrezala podobno kot v 
prejšnjih sezonah in je na koncu 
v tekmovanju MNZ Maribor 
osvojila končno 6. mesto.

Vlogo favoritov so v 
najstarejši kategoriji potrdili 

igralci veteranske ekipe, ki so 
postali prvaki veteranske lige 
MNZ Maribor. Z osvojitvijo 
naslova prvaka so se uvrstili na 
zaključni turnir vseh veteranskih 
prvakov, ki se je odvijal v centru 
Nogometne zveze Slovenije na 
Brdu pri Kranju, kjer so na koncu 
zasedli odlično 3. mesto v državi.

Med omenjenimi uspehi 
pa vodstvo kluba svoj pogled 
že usmerja k sezoni 2018/19. 
Člansko ekipo čaka zelo 
zahtevna naloga, saj bo primarni 
cilj uvrstitev do 6. mesta, ki je 
po novih pravilih hrati zadnje 
mesto na lestvici, ki zagotavlja 
uvrstitev (obstanek) v novi in 
enotni 3. SNL. Z okrepljenim 
igralskim kadrom bo trener Jani 
Polič pričel s pripravami že 9. 
julija. Mladinsko ekipo bo v 
novo sezono ponovno popeljal 
trener Benjamin Prednik. Z 
novo generacijo fantov letnik 
2000, 2001 in 2002 bo poizkušal 

Marko Ozim, Rok Šoštarič

NOVE TRIBUNE 
NA STADIONU NK 
POHORJE

Na stadionu NK Pohorje med 
poletnim premorom poteka 
obnova tribun oziroma izkop 
novih teras, na katerih bo post-
avljenih 50 klopi. Po namestitvi 
nove reflektorske osvetlitve in 
novem namakalnem sistemu 
bo torej stadion v novi sezoni 
bogatejši tudi za novo tribuno, 
ki bo varnejša, lepša in bo spre-
jela do 300 navijačev.FO
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NK POHORJE

USPEŠNO ZAKLJUČILI PRVI TAVARESOV 
NOGOMETNI KAMP
Teja Peček, Špela Žerjal

Športno so počitnice začeli tudi udeleženci kampa
Nogometne akademije DNK, ki jo vodita kapetan NK
Maribora Marcos Tavares in njegov nekdanji soigralec
Gabriel da Silva. Premierni nogometni kamp v Rušah je
obiskalo 51 otrok iz vse Slovenije. Mladi nogometaši so
komaj čakali, da bodo lahko trenirali s svojimi idoli, čeprav
to ni bila edina prednost kampa, saj so se učili tudi metod
brainobran (sočasne uporabe leve in desne hemisfere
možganov) in spoznavali zdrav način življenjskega sloga.
‘Na kampu se učimo veliko različnih tehnik grajenja,
vodenja, udarcev in drugih spretnosti. Zgledujem se po
Tavaresu, saj je on tisti, ki me je navdahnil za nogomet,’
je povedal 10-letni Anej iz Pragerskega. ‘V Braziliji je
navada, da deček ob rojstvu za darilo prejme nogometno
žogo. Tudi mi smo na nogometnem kampu vsak trenutek
izkoristili za stik z žogo ter spoznavali kako le-ta postane
del telesa,“ pa je dejal Marcos Tavares, organizator 1.
nogometnega kampa. S premiernim kampom so bili
organizatorji zelo zadovoljni, zato za prihodnje leto že
načrtujejo razširitev programov. 

ponoviti lanskoletni uspeh.
Do spremembe v 

strokovnem kadru je prišlo 
pri kadetski selekciji, ki jo 
bo letos vodil povratnik v 
nogometno šolo Vanja Ajd. 
Primarni cilj je uvrstitev  
med najboljše ekipe v MNZ 

Maribor. Kadetska in mladinska 
selekcija pričneta s treningi 1. 
avgusta. 

Veterani bodo tudi v 
naslednji tekmovalni sezoni, 
ki se bo pričela konec avgusta, 
glavni favoriti za osvojitev 
prvega mesta.
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Izbrani športniki in 
športnice Ruš

Teja Peček, Špela Žerjal

Naziv najboljše športnice leta 
si je ponovno prislužila Neli 
Štruc, na novo pa si ga je priboril 
uspešen karateist Shotokan 
karate-do kluba Ruše Blaž Robič. 
»Naslov je zame potrditev za 
trud in čas, ki ga vlagam v šport, 
obenem pa tudi nagrada ekipi 
in trenerju ter pokazatelj, da 
smo na pravi poti,« je povedal 
najboljši športnik Ruš 2017.

Naziv najboljše ženske 
ekipe so si priborile karateistke 
shotokan karate-do kluba Ruše, 

najboljša moška ekipa so člani 
Strelskega društva 1. Pohorski 
bataljon Ruše. »Lahko je biti 
predsednik v društvu, kjer 
vladajo prijateljski odnosi in kjer 
si znamo čestitati, ko kdorkoli 
izmed naših članov doseže lepe 
tekmovalne rezultate. Prav tako 
znamo biti složni in sodelovati, 
ko se pred nas postavijo izzivi, 
tudi pri organizaciji večjih 
domačih in mednarodnih 
tekmovanj,« je dejal Ljudbo 
Germič, predsednik Strelskega 
društva 1. Pohorski bataljon 
Ruše.

Na slavnostni razglasitvi 

so podelili tudi priznanja 
za posebne dosežke na 
področju športa, in sicer 12. 
posameznikom ter 5. ekipam. 
Maj Ribič, gimnastičar Športnega 
društva Ruše, je prejel priznanje 
za najbolj perspektivnega 
športnika. Ob 80-letnem jubileju 
so posebno priznanje podelili 
Šahovskemu društvu Messer 
Ruše. Priznanje za življenjsko 
prostovoljno delo posameznika 
v športu pa je prejel Stanislav 
Podlesnik, član Strelskega 
društva 1. Pohorski bataljon.

S takšnimi podelitvami 
lokalna skupnost tradicionalno 

prepoznava doprinos športnikov 
in športnic. »Od nekdaj je bilo v 
Rušah precej klubov, včasih na 
višjem nivoju, v času ekonomske 
krize mogoče na malo nižjem, a 
pomembno je, da organizirana 
vadba poteka naprej. Ker 
verjamem v gibanje in mislim, 
da v tem času mladi preveč 
časa preživijo pred televizorji, 
računalniki in tablicami, je prav, 
da tudi lokalna skupnost kdaj 
prisluhne in da skupaj razvijamo 
šport v naši občini na višjem 
nivoju,« je povedal Matjaž 
Vodušek, predsednik Športne 
zveze Ruše. 

ŠPORTNIKI LETA, 24-URNI VZPON NA MARTNICO
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Podeljeni so nazivi za najboljše športnike in 
športnice Ruš leta 2017. Osrednji naslov je 
ubranila Neli Štruc, priboril pa si ga je Blaž Robič.

Športno-rekreacijski dogodek:  
24-urni vzpon na Martnico
Ladislav Pepelnik

Sedmega 24-urnega vzpona na 
Martnico se je udeležilo 380 udele-
žencev, ki so se 24 ur vzpenjali na 
Martnico bodisi peš ali s kolesom. 
Pohodniki so premagovali 
3-kilometrsko razdaljo do cilja, 
kolesarji pa so, preden so prispeli 
na cilj, prevozili 6 kilometrov.

Letošnji vzpon je zaznamovala 
udeležba velikega števila 
osnovnošolcev, ki so po svojih 
močeh premagovali napore na 

poti. Pohodnika Nace Marčič in 
Gal Prednik sta se vzpela na vrh 
10-krat, najbolj vztrajni kolesar 
pa je bil Rene Šarman, ki je progo 
prevozil 11-krat, Jan Maurovič 
pa 10-krat. Izstopal je tudi Lan 
Majcenovič, prvi z Martnice, ki se 
je prebil na stopničke z 8 vzponi.

Kljub temu da prireditev ni 
tekmovalnega značaja, se nekateri 
odločijo in preizkusijo svojo 24-
urno vzdržljivost. Med pohodniki 
je bil najvztrajnejši Janez Urnaut 
z 18. vzponi, Mark Žvikart in 
Jaka Jaušovec pa sta vrh osvojila 

16-krat. Med pohodnicami je bila 
najboljša Leja Forstnerič s 16. 
vzponi, sledila sta ji Flora Krampl 
s 13. vzponi in Jelka Sovinc z 12. 
vzponi. Med kolesarkami je bila 
najvztrajnejša Ljuba Štrukel s 23. 
vzponi, za vrat ji je dihala Urška 
Petje z 20. vzponi in Melanie 
Fartelj z 11. vzponi. Absolutni 
rekorder je postal Tine Kukolj, ki 
je v času, ki mu je bil na razpolago, 
progo premagal kar 36-krat. 
Skupno je premagal 13.464 metrov 
nadmorske višine in prekolesaril 
432 km. Izjemno uspešna sta bila 

tudi Matic Vojsk z 28. vzponi in 
Andrej Štajer s 27. vzponi.

Zelo prizadevne so bile tudi 
družine. Rene, Naja, Tine in 
Barbara Šarman so se na vrh 
skupaj povzpeli 52-krat, Jaka, 
Tamara, Jure, Jan in Vita Šarman 
pa 30-krat. Tričlanska družina 
Višič je opravila 22 vzponov.

Najstarejša udeleženka je bila 
tudi tokrat Anastazija Mumel, ki je 
pot premagala 4-krat. Organizatorji 
se zahvaljujejo vsem prostovoljcem, 
ki so pomagali, da je prireditev 
kljub muhastemu vremenu odlično 
uspela. Posebna zahvala gre GRS 
Maribor, ZŠAM Ruše, PGD Ruše, 
Marička baru in Martnici Pohorje. 
Skupaj je bilo zbranih 2.640 €. 
Iskrena hvala vsem! 
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Ruške mažorete uspešne na državnem 
tekmovanju Mažoretne zveze Slovenije
Dea Marko

Mažorete Mažoretnega in 
twirling kluba Ruše so se 19. 
in 20. maja 2018 udeležile 
državnega tekmovanja v 
organizaciji Mažoretne zveze 
Slovenije, ki je potekalo v 
Brežicah. V dveh dneh se 
je na tekmovalnem parketu 
predstavilo okoli 650 mažoret, 
ki so prihajale iz številnih krajev 
naše države, medtem ko so 
štajerski del Slovenije, kot že 
večino let poprej, s ponosom 
zastopale mažorete iz Ruš. 
Slednje so s svojo predstavo, 
tako med posameznicami kot 

v skupini, dosegle odlične 
rezultate.

V soboto dopoldan so 
mažorete tekmovale v solo in 
duo disciplinah. Gaja Majster se 
je predstavila v kategoriji solo 
junior in osvojila 11. mesto. Lara 
Bezjak in Mercedes Varga sta 
tekmovali v kategoriji duo kadet, 
kjer sta osvojili 6. mesto. Lana 
Jakopiček in Teja Tertinek sta 
tekmovali v disciplini duo junior 
in osvojili 12. mesto.

Sledilo je tekmovanje skupin 
s palico in s pom-pomi, in sicer 
v starostnih kategorijah kadet, 
junior in senior. Tekmovanje 
skupin je sestavljeno iz 
figurative in parade. Figurativa 

pomeni izvajanje koreografije na 
označenem prostoru (velikem 
12 x 12 m) ob glasbeni podlagi, 
ki je dolga od treh do šestih 
minut, pri čemer se ocenjujejo 
umetniški, tehnični in splošni 
vtisi ter delo z rekvizitom. 
Parada pa pomeni izvajanje 
koreografije s premikanjem v 
prostor. Proga za parado je dolga 
60 metrov, dekleta pa jo morajo 
prehoditi v 2 minutah. Pri tem se 
ocenjujejo enaki elementi kot pri 
figurativi. Naša dekleta so pod 
vodstvom Dee Marko in Katje 
Sinkovič tekmovala v disciplini 
skupina junior palica in osvojile 
5. mesto.

V nedeljo dopoldan so se 
predstavila naša najmlajša 
dekleta, ki vadijo pod vodstvom 
Barbare Berglez in Mateje 
Vizjak. Tekmovala so v disciplini 
prvi korak, ki je tekmovanje 
v osnovnem korakanju in 
kjer deklica nastopa sama po 
točno predpisanem vzorcu in 
na obvezno glasbeno podlago. 
Naše mažorete so v tej disciplini 
osvojile eno bronasto, eno 
srebrno in kar sedem zlatih 
medalj. Prav tako so naše 
punce v disciplini cici korak, 
kjer poteka tekmovanje skupin 
v osnovnem korakanju, torej 

po predpisanem vzorcu in na 
obvezno glasbo, pri čemer se 
izpostavlja še skupinsko delo, 
premikanje in orientacija v 
prostoru ter enotnost, osvojile 
srebrno medaljo.

Vodstvo društva je nad 
predstavami deklet navdušeno in 
si želi, da bi mažoretna dejavnost 
postala še bolj prepoznavna 
in obiskana. S strokovnim 
izobraževanjem vaditeljic in 
sodnice ter z udeleževanjem 
naših aktivnih članic na 
mažoretnih taborih, želimo 
povečati kvaliteto in še naprej 
graditi tako na tehniki dela s 
palico kot na plesu, ki postaja 
vse bolj zahteven element 
tekmovalnih koreografij. Ponosni 
smo, da nam ob vsem tem uspe 
izvajati še lastne projekte, kot 
so zaključna prireditev Objem 
poletju in pa Mažoretni tabor, ki 
ga bomo izvedli v času jesenskih 
počitnic.

Ob koncu bi se radi zahvalili 
vsem našim zvestim navijačem – 
staršem, starim staršem, drugim 
sorodnikom in prijateljem, ki nas 
podpirajo ter nam pomagajo. 
Veseli smo, da z nami čutijo 
mažoretni utrip in da so bili na 
državnem tekmovanju glasna 
vzpodbuda s tribun. 

RUŠKEMAŽORETE,DRUŠTVOSENA
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Ruške mažorete uspešne na državnem 
tekmovanju Mažoretne zveze Slovenije

Likovna in galerijska dejavnost 
društva SENA

Člani likovne sekcije društva 
SENA

V okviru likovne dejavnosti 
Društva SENA lahko v zadnjem 
obdobju beležimo kar nekaj 
premikov v kakovosti in obsegu 
delovanja likovne sekcije. Vse 
to lahko poleg zavzetosti in 
ustvarjalnosti članov pripišemo 
tudi zdravi društveni politiki 
nenehnega izobraževanja in 
povezovanja ter skupnega 
ustvarjanja z likovniki drugih 
društev. Tako smo v preteklem 
letu v okviru razpisa, oziroma 
natečaja JSKD, sodelovali 
na Regijski tematski razstavi 
»Velika črta« v Pesnici, kjer so 
bila razstavljena izbrana dela iz 
območnih izpostav JSKD Ruše, 
Pesnice in Maribora. 

Tudi v letošnjem letu je 

za nami kar precej likovnega 
ustvarjanja. Pravkar se je 
končala šola Osnove oljnega 
slikanja, ki jo je vodila mag. 
akademska slikarka Natalija 
Šeruga Golob, z zaključno 
razstavo v hotelu Merkur 
Maribor. Pripravili smo že tri 
razstave posameznih avtorjev, 
članov društva, od katerih je ena 
še vedno na ogled v knjižnici 
Bistrica ob Dravi. Poiskali smo 
si tudi nov razstavni prostor 
v Hranilnici LON in sicer z 
namenom, da si lahko likovna 

dela ogleda čim več občanov. 
Zaključuje pa se razstava 
»Utrinki iz likovnih srečanj 
društva SENA«. V pripravi je 
že tudi nova razstava fotografij 
iz našega natečaja, prav tako v 
Hranilnici LON.

Med počitnicami se bosta 
likovna in galerijska dejavnost 
društva SENA nadaljevali. V 
juliju bo v galeriji B pregledna 
razstava  fotografij, odvija pa 
se tudi likovno izobraževanje 
»Na poti od ideje do slike«, 
ki ga delno financira JSKD 
Republike Slovenije. Naši člani 
se bodo udeležili še Poletne 
slikarske šole v Radencih. V 

septembru, točneje 8. 9. 2018, 
vabimo ob 9. uri vse ljubiteljske 
slikarje na naše srečanje, ki bo 
v Kulturnem domu Bistrica ob 
Dravi. Prijavite se lahko preko 
e-pošte na naslov drustvo.
sena@gmail.com.

Že zdaj želimo povabiti 
vse, ki se ukvarjajo z likovnim 
izrazom, da pomagajo ustvariti 
razstavo z vtisi Bistrice ali Loga, 
ki jo bomo pripravili v mesecu 
decembru, v čast krajevnega 
praznika. Zaželeno je, da so dela 
pripravljena do konca novembra. 
Lepe počitnice in veliko 
slikarskega ustvarjanja vam želi 
likovna sekcija društva SENA. 

»Pravkarsejekončala
šolaOsnoveoljnega
slikanja,kijojevodila
mag.akademskaslikarka
NatalijaŠerugaGolob,
zzaključnorazstavov
hoteluMerkurMaribor.«
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Članice ročnodelskega krožka Čebelice 
obeležile 35 let
Teja Peček, Špela Žerjal

35 let ustvarjanja, medgeneraci-
jskega učenja in predvsem 
prijateljstva so obeleževale 
članice ročnodelskega krožka 
Čebelice. Od leta 1983 do danes 
se srečujejo, tkejo, pletejo, se 
učijo novih tehnik in negujejo 
medsebojne odnose. Pridne kot 
čebelice, so se pošalili prijatelji, 
a tudi v šali je bilo nekaj resnice. 
»Zraven sem bil, ko se je pred 
35. leti ustanovil ta krožek. Od 
takrat naprej v okviru krajevne 
skupnosti ves čas pridno delajo, 
najprej pod mentorstvom Slavke 
Kamerički, ki je nato našla dobro 
naslednico. To za našo lokalno 
skupnost veliko pomeni,« je dejal 
Tone Sračnik s Smolnika. Draga 
Fabjan iz Društva upokojencev 
Ruše pa je dejala, da ročnodelke 
spremlja že dolgo časa. »Pohvaliti 
jih moram. Pridne so. Naj jim 
zdravje služi še dolgo in naj 

delajo s pridnimi rokami še 
naprej.«

Ročnodelski krožek je nastal 
kot nadgradnja prijateljskega 
druženja. »Leta 1983 je gospa 

Slavka Kamerički, ki je žal že 
pokojna, zbrala skupinico žensk, 
ki so se najprej zgolj družile, 
nato pa so se odločile, da bodo 
ob druženju napravile še nekaj 

koristnega dela. In tako je nastal 
krožek ročnih del. Kasneje smo 
se preimenovale v Čebelice. Naše 
članice vezejo, kleklajo, pletejo 
in kvačkajo,« je povedala Zdenka 
Vidmar, vodja krožka Čebelice.

Po 35. letih članice še vedno 
združuje ljubezen do ročnih 
del, preko katerih so spletla 
tudi globoka prijateljstva, ki 
jih medgeneracijsko razširjajo. 
»Želimo si in trudimo se, da 
bi naše izkušnje prenesle na 
mlajše generacije, zato imamo 
tudi literarno sekcijo v okviru 
KUD-a Franja Sornika. S temi 
mladimi imamo dvakrat na leto 
delavnici, na katerih izdelujemo 
različne izdelke. Poleg tega 
sodelujemo tudi z učenci petih 
razredov. Z njimi ustvarjamo 
razne okrasne izdelke in jih 
učimo šivanja gumbov ter druge 
praktične stvari, da bi se otroci 
poleg uporabe računalnikov 
naučili še kaj drugega« je dodala 
Vidmarjeva. FO
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Počitniške delavnice – ustvarjanje v tehniki mozaika
Danica Pušelc

Po uspešnem sodelovanju pri 
projektu Art kamp v mariborskem 
mestnem parku, kjer je Simona 
Auguštin s svojo tehniko mozaika 
navdušila najmlajše, je sedaj to 
aktivnost približala tudi otrokom 
v Rušah. Od 26.6. do 1.7.2018 je 
pri Ribiški družini v Rušah preko  
Društva Glazerjeve domačije 
so. p., organizirala brezplačne 
počitniške mozaične delavnice, 
kjer so se otroci učili in ustvarjali 
v tehniki mozaika iz keramičnih 
ploščic. Delavnice so potekale  
vsak dan od ponedeljka do petka 
od 10. do 13. ure ter v soboto in v 
nedeljo od 16. do 19. ure.

Mentorici Simona Auguštin - 
Mozaik keramika in Kaja Lukač 
– Šola umetnosti Art of My 
Own,  sta nad udeležbo pozitivno 

presenečeni, saj se je ustvarjanja 
dnevno udeležilo od 7 – 15 otrok. 
Nekateri so bili na delavnicah 
kar vsak dan in so bili nadvse 
navdušeni. Osvajati novo tehniko 
jim je bilo zanimivo, večini je 
bilo to prvo tovrstno ustvarjanje. 
In kljub vsemu so se dela lotili 
samostojno, že od prve faze 
naprej (lomljenje keramike).

In kakšni so bili motivi? Kot se 
za lokacijo ustvarjanja spodobi, 
vodni. Prostor pri Ribiški družini 
Ruše bodo tako krasili mozaiki 
različnih motivov, povezanih z 
vodo. Mentorici sta še dodali, 
da bosta, glede na pozitiven 
odziv, s tovrstnimi aktivnostmi 
nadaljevali. Drugi del delavnic 
se bo odvijal od 29. 8. -  31. 
8. 2018 med 16. in 18. uro v 
parku pred Občino Ruše, ko se 
bodo sedaj izdelani mozaični 
motivi prenesli na steno in pod 

mentorstvom Kaje Lukač tudi 
slikarsko dopolnili. Morda bodo 
pobudniki tovrstnih projektov 
z uspešno opravljenim delom 
le uspeli prepričati odgovorne 
na Občini Ruše, da bi imeli v 
bodoče več posluha ter jim 
pomagali pri rešitvi prostorskega 

problema. Želja namreč je, da bi 
se našel stalen prostor za različna 
ustvarjanja in s tem zapolnitev 
prostega časa mladim, ki želijo 
svoj prosti čas izkoristiti za nova 
znanja in pristna druženja, ki so 
vsekakor kvalitetnejša kot tista na 
družbenih omrežjih. 
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PRED NEVIHTO IN OB ODHODU NA 
DOPUST IZ OMREŽJA IZKLOPITE 
ELEKTRONSKE NAPRAVE
V poletnih mesecih se pogosteje kot 
sicer pojavljajo nevihte z udari strel, ki 
lahko poškodujejo električne naprave, 
ki so priključene na električno napetost. 
Da bi lahko uporabniki komunikacijskih 
storitev še naprej nemoteno uporabljali 
svoje naprave in storitve, je dobro, da jih 
zaščitijo pred temi neželenimi dogodki. 
Kako torej ravnati ob nevihtah in odhodu 
na dopust, da bo komunikacijska oprema 
ostala nepoškodovana? Najpomembneje 
je, da ste hitrejši od strele. Posledično to 
seveda pomeni, da še pred nevihto oziroma 
ob odhodu na dopust iz električnega 
omrežja izklopite elektronske naprave, kot FO

TO
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XC

REGIJSKO TEKMOVANJE ORAČEV V 
STARŠAH IN DRŽAVNO V MARIBORU

Kmetijstvo je daleč najstarejša gospodarska 
panoga na svetu in predmet številnih 
strokovnih obravnav, velikih strukturnih 
sprememb in praviloma, vsaj v razvitem delu 
sveta, deležno velikih finančnih nadomestil. 
Izvaja osnovno funkcijo oskrbe v prehrani 
človeštva in produkcijo osnovnih surovin 

Dr. Stane Klemenčič
za nadaljnji gospodarski razvoj družbene 
skupnosti. Oranje je postopek obdelave tal, s 
katerim želimo pripraviti optimalne razmere 
za sprejem semen, njegovo uspešno kalitev in 
optimalno rast kulturnih rastlin. Oranje je eno 
izmed prvih opravil na polju, od katerega je 
odvisno, kakšen bo izkupiček kmetovanja na 
koncu leta. Že videz zorane njive pove veliko 
o tem, ali se je orač zavedal, kako pomembno 
vpliva oranje na višino doseženega pridelka 

so modem, računalnik, televizor, radijski 
sprejemnik … Na ta način lahko sami 
preprečite marsikatero okvaro naprav, 
predvsem pa slabo voljo, če zaradi okvare ne 
bi mogli spremljati priljubljene televizijske 
oddaje, nemoteno dostopati do interneta ali 
uporabljati fiksne telefonije.

Uporabniki Telekoma Slovenije se 
lahko naročijo tudi na SMS-obvestila o 
napovedanih nevihtah za območje Slovenije. 
To storite tako, da pošljete sporočilo 
SMS s ključno besedo NEVIHTA in svoje 
uporabniško ime za fiksne storitve na 
številko 051 242 242 (primer sporočila SMS: 
NEVIHTA novakj).

poljščin. Obvladovanje pravilne tehnike oranja 
je strokovno in tehnično zahtevno opravilo 
za kar potrebujemo poleg znanja še veliko 
izkušenj. To se zavedajo tudi proizvajalci 
kmetijske mehanizacije. Osnovni namen 
tekmovanja oračev je prenašanje znanja 
o pravilnem oranju na kmete in delavce v 
kmetijstvu. Temu so namenjena še zlasti 
občinska in regionalna tekmovanja oračev, 
kjer se izbira najboljše orače za državno 

tekmovanje. Tekmovanja spremljajo tudi 
pomembne druge prireditve, ki zajemajo tudi 
ostalo strokovno problematiko v slovenskem 
kmetijstvu. Letos bo potekalo 59. tekmovanje 
oračev Podravja in sicer 17. avgusta v Občini 
Starše ter 62. državno tekmovanje oračev 
Slovenije – 7. in 8. septembra v Mestni občini 
Maribor. Obe tekmovanji spremljajo številne 
strokovne prireditve in demonstracije iz 
agrotehnologije, ki bodo še dodaten motiv za 
ogled prireditve.FO
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»Osnovni namen 
tekmovanja oračev 
je prenašanje znanja  
o pravilnem oranju 
na kmete in delavce 
v kmetijstvu.«



NE ZAMUDITE ...
NAPOVEDNIK DOGODKOV JULIJ / AVGUST 2018

 ob četrtkih  16.00 - 19.00 Pridi veslat na Dravo v četrtek (brezplačno veslanje za občane)
	 	 	 CEZAM	/	Pure	Sport	(Čolnarna	Ruše,	Ob	Dravi	9)	

2. 7. - 13. 7.  18.00 - 19.00 Tečaj rolanja in kotalkanja (Cena tečaja: 8 EUR/uro ali 35/EUR na teden)
	 	 	 	DPM	(Športni	park	Ruše)

9. 7. - 13. 7. pon. – pet. 8.00 – 12.00 Delavnica Rokodelstvo z lesom za otroke
   Esen,	Matija	Rižner	s.p.	(Športni	park	Ruše)

  8.00 – 12.00 Slackline, delavnice ravnotežja
   Esen,	Matija	Rižner	s.p.	(Športni	park	Ruše)

 

  8.30 – 13.00 Aktivne počitnice za otroke
	 	 	 (Športni	park	Ruše)

   11.00 – 13.00 Poletje z DPM – Plesne delavnice (brezplačne delavnice)
   DPM	Ruše	(CID	Ruše)

9. 7. - 20. 7. pon. – pet. 9.00 - 10.00 Športne počitnice z DPM – Teniški tečaj (cena tečaja: 8 EUR/uro)
    DPM	Ruše	(Tenis	igrišče	Ruše)

14. 7. - 16. 7. sob. – pon. 9.00 - 10.00 Twisting Rush-e
   ŠD	Ruše	/	Žiga	Šporin	(Gimnastična	dvorana	Ruše)

14. 7. sobota 10.00 Ustvarjalne delavnice – Ustvarimo lutke
   Društvo	SENA	(Športno	rekreacijske	površine	Bistrica	ob	Dravi)

16. 7. - 20. 7. pon. – pet. 8.30 - 13.00 Aktivne počitnice za otroke
    Športni	park	Ruše	(Športni	park	Ruše)

4. 8. sobota  17.00 Ustvarjalne delavnice – Poiščimo školjke
   Društvo	SENA	(Športno	rekreacijske	površine	Bistrica	ob	Dravi)

6. 8. - 8. 8. pon. – sre. 11.00 - 13.00 Poletje z DPM – Angleške ustvarjalne urice (brezplačne delavnice)
    DPM	Ruše	(CID	Ruše)

18. 8. - 19. 8. sob. – ned. 16.00 – 19.00 Veslaj Dravo, vikend tečaj za odrasle
	 	 	 CEZAM	/	Pure	Sport	(Čolnarna	Ruše,	Ob	Dravi	9)

27. 8. - 29. 8. pon. – tor. 16.00 – 19.00 Mikroskopske delavnice: Kapljica vode - bistvo je očem nevidno
	 	 	 DPM	Ruše,Kreativno	društvo	INSTINKT	(Letni	oder	Ruše)

29. 8. - 31. 8. sre. – pet. 16.00 – 18.00 Mozaične delavnice
   Simona	Auguštin	in	Kaja	Lukač	(Park	pred	Občino	Ruše)

Občina Ruše
Trg vstaje 11
2342 Ruše

Tel.: 00386 2 669 06 40
Fax: 00386 2 669 06 54
E-pošta: urad.zupana@ruse.si
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